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  PROTOKÓŁ NR XLIX/2023 

Z SESJI RADY GMINY W DOBRONIU 

W DNIU 30 MARCA 2023 R. 

W URZĘDZIE GMINY W DOBRONIU,  

ULICA 11 LISTOPADA 9, SALA KONFERENCYJNA - PARTER  

Sesję rozpoczęto o godz. 9.05, a zakończono o godz. 12.30.  

 

1. Otwarcie XLIX sesji Rady Gminy w Dobroniu i stwierdzenie 

kworum: 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu Janusz Szerffel otwierając XLIX 

sesję Rady Gminy powitał radnych oraz osoby biorące udział w sesji. 
Poinformował, że zgodnie z art. 20. 1b ustawy o samorządzie gminnym 

obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 
zwyczajowo przyjęty. Stwierdził, że na podstawie listy obecności obecnych 

jest 13 radnych, na ogólną liczbę 15 radnych, a więc obrady są prawomocne. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Robert Jarzębak – Wójt Gminy Dobroń; 

2. Sławomir Kłos - Zastępca Komendant Powiatowej Policji w Pabianicach; 
3. Justyna Filipiak - Kierownik Posterunku Policji w Hermanowie;  

4. Bogumił Przybysz- Prezes ISKRA Dobroń;  

5. Marcin Ślusarski – Członek Zarządu ISKRA Dobroń;  
6. Mirosław Rżanek – Sekretarz Gminy Dobroń; 

7. Anna Wyrwa-Antoniak – Radca Prawny UG w Dobroniu, 
8. Ilona Mudzo – Skarbnik Gminy Dobroń, 

9. Grażyna Baranowicz - Kierownik GOPS w Dobroniu, 
10. Pracownicy UG w Dobroniu, 

11. Sołtysi.  
 

 
O terminie sesji radni zostali powiadomieni pisemnie. 

 

(Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

2. Przyjęcie porządku obrad: 
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- Przewodniczący Rady Gminy J. Szerffel poinformował, że Radni otrzymali 
porządek obrad wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję, zapytał, czy są 

wnioski do porządku obrad? 

 
- Brak wniosków do porządku obrad. 

 

Porządek XLIX Sesji Rady Gminy w Dobroniu – 30.03.2023 r.: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach o bezpieczeństwie 

publicznym na terenie gminy Dobroń za 2022 r. 

4. Informacja z działalności Klubów Sportowych działających na terenie 

Gminy Dobroń. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji 

Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2023 

(opinia Komisji Kultury). 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji 

Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023 (opinia Komisji 

Kultury). 

7.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dobroń na lata 2023 – 2031 (opinia Komisji Rozwoju). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale Budżetowej 

Gminy Dobroń na rok 2023 (opinia Komisji Rozwoju). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Gminy Łask (opinia Komisji Rozwoju). 

10. Informacja Wójta Gminy o ważniejszych decyzjach podejmowanych w 

okresie od ostatniej sesji Rady Gminy. 

11. Korespondencja i sprawy różne. 

12. Przyjęcie wniosków do protokołu nr XLVIII/2023 z sesji Rady Gminy. 

13. Zamknięcie sesji.  

 

Ad. pkt. 3. (Informacja Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach 

o bezpieczeństwie publicznym na terenie gminy Dobroń za 2022 r.): 

 

- Zastępca Komendanta Powiatowej Policji w Pabianicach Sławomir Kłos 

przedstawił informację Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach o 

bezpieczeństwie publicznym na terenie gminy Dobroń za 2022 r. 

Poinformował, że obszar gminy Dobroń znajduje się w granicach działania 

Posterunku Policji w Hermanowie, Komendy Powiatowej Policji w 

Pabianicach z siedzibą w Hermanowie 24N. Do jego obsługi wyznaczonych 

jest dwóch dzielnicowych. st.asp. Piotr Drab — południowa część gminy 

st.asp. Tomasz Lewandowski — północna część gminy 
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Poinformował, że w roku 2022 nie stwierdzono skarg ani uwag dotyczących 

pracy dzielnicowych. Pełniona przez nich służba podlega ocenie przez 

samorządowców i mieszkańców gminy Dobroń. Ogłosił, że policjanci 

posterunku pełnią służbę w oparciu o analizę zdarzeń i aktualnych potrzeb 

sygnalizowanych przez samorządowców i mieszkańców gminy Dobroń.  

Nadmienił, że służba pełniona jest głównie w systemie dwuzmianowym. 

Obowiązki funkcjonariusze wykonują na podstawie przepisów Ustawy o 

Policji z dnia 7 kwietnia 1990 roku i Zarządzenia Komendanta Głównego 

Policji oraz w oparciu o harmonogram pracy Komendy Powiatowej Policji w 

Pabianicach. Do obsługi podległego terenu posterunek posiada cztery 

radiowozy oznakowane: Kia Sorrento, Kia Ceed, nowe pojazdy Hyundai 

Tucson i Kia Sportage, które zostały zakupione przy wsparciu samorządów 

lokalnych w tym gminy Dobroń. Powiadomił, że dzielnicowi w ramach 

prewencji kryminalnej uczestniczyli w akcjach związanych z 

bezpieczeństwem dzieci i młodzieży w okresie ferii i wakacji. Brali udział w 

akcjach „Bezdomni”, „Bezpieczne Wakacje", „Bezpieczne Ferie", „Choinka” 

czy „Karp” oraz szeregu innych mających na celu zapewnienie 

bezpieczeństwa mieszkańców gminy Dobroń. Brali również udział w 

wspólnych patrolach ze Strażą Leśną na terenie kompleksów leśnych gminy 

Dobroń. Zaznaczył, że do zadań dzielnicowych Posterunku Policji w 

Hermanowie należy także monitorowanie sytuacji rodzin, w których 

stwierdzono przemoc domową. Powiadomił, że w 2022r. na terenie gminy 

Dobroń procedurę „Niebieskiej Karty” wdrożono 13 razy (rok 2021 - 10 

razy). W tym zakresie Posterunek Policji w Hermanowie prowadzi ścisłą 

współpracę z GOPS w Dobroniu oraz powołanym do tego celu Zespołem 

Interdyscyplinarnym. Przedstawił przestępstwa zaistniałe na terenie gminy 

Dobroń w roku 2022 w okresie sprawozdawczym na terenie gminy Dobroń 

odnotowano następujące przestępstwa kryminalne; bójki, pobicia i rozboje 

– ilość 1, nietrzeźwi kierujący pojazdami mechanicznymi- ilość 18 

Przestępstwa p-ko rodzinie ( znęcanie i nie alimentacja ) - ilość 15, 

kradzież - ilość 16, kradzież z włamaniem- ilość 7, zniszczenie mienia- ilość 

7, Inne (np. oszustwa, przywłaszczenia, korupcja, przestępstwa 

narkotykowe)- ilość 30, Razem - ilość 94. Przedstawił ilość postępowań 

przygotowawczych i sprawdzających dotyczących zdarzeń zaistniałych na 

terenie gminy Dobroń w odniesieniu do liczby postępowań 

przeprowadzonych w latach poprzednich. Podsumował, że dane zasadnym 

jest stwierdzić w porównaniu do roku poprzedniego tj. 2021 liczba 

zaistniałych na terenie gminy Dobroń przestępstw zwiększyła się 0 43. 

Odnotowano wzrost w kategorii przestępstw nietrzeźwych kierujących 

pojazdami mechanicznymi, kradzieży, kradzieży z włamaniem, zniszczenia 

mienia oraz znaczny wzrost w kategorii innych przestępstw takich jak np. 

oszustwa, przywłaszczenia mienia, wypadki komunikacyjne, przestępstwa 

narkotykowe, kierujący na zakazie/cofniętej decyzji do kierowania 

pojazdami mechanicznymi, uporczywe nękanie czy groźby. Zaznaczył, że w 

roku sprawozdawczym nie odnotowano zgonów w wyniku utonięcia i 
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wychłodzenia. Przedstawił wykroczenia zaistniałe na terenie gminy Dobroń 

w roku 2022. Poinformował, że w roku 2022 Zespół ds. Wykroczeń KPP 

Pabianice przeprowadził łącznie 91 postępowań w sprawach o wykroczenia 

dokonanych na terenie gm. Dobroń. Zaznaczył, że dotyczyły one głównie 

wykroczeń z zakresu bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Przedstawił 

ogólną ilość interwencji publicznych, domowych i innych podjętych przez 

funkcjonariuszy KPP w Pabianicach na terenie gminy Dobroń w wyniku 

zgłoszeń obywateli i czynności podjętych z własnej inicjatywy. Zestawienie 

zawiera porównanie liczby interwencji w analizowanym okresie, w 

porównaniu z liczbą interwencji w latach ubiegłych. Poinformował, że średni 

czas reakcji na zgłoszenie w 2022r interwencji zwykłej to 26 minut i 20 

sekund oraz w przypadku interwencji pilnej to 7 minut i 6 sekund od chwili 

uzyskania informacji o zdarzeniu do czasu podjęcia czynności przez 

funkcjonariuszy Policji. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poprosił o wystąpienie 

Kierownik Posterunku Policji w Hermanowie Justynę Filipiak 

- Kierownik Posterunku Policji w Hermanowie Justyna Filipiak 

poinformowała, że ze swojego spostrzeżenia z racji że w ubiegłym roku 

objęłam stanowisko kierownika posterunku w Hermanowie mogę 

powiedzieć to że bardzo dobrze mi się z państwem współpracuje jako 

urzędem Gminy z państwem z GOPS-u również nie mam żadnych skarg od 

mieszkańców na temat dzielnicowych wszelkiego rodzaju problemy tak 

naprawdę jeżeli są jakiekolwiek z mieszkańcami rozwiązujemy na bieżąco 

czy to państwo się kontaktują ze mną osobiście bądź też z dzielnicowymi 

uważam że tak naprawdę nie ma żadnego problemu jeśli chodzi o 

współpracę z państwem czy z mieszkańcami.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję.  

- Sołtys Sołectwa Dobroń Poduchowny Jan Gwiazdowski poinformował, że 

otrzymał informację o działaniach Policji w rejonie ulicy Sienkiewicza od 

numeru 46 do 60, czy te działania jeszcze będą kontynuowane czy w ogóle 

jakie to były działania zadania priorytetowe dzielnicowego Tomasza 

Lewandowskiego, które są ukierunkowane na zwalczanie przestępczości tak 

czy to dewastacji mienia? 

- Radna Rady Gminy w Dobroniu U. Siwek zapytała, czy zatrzymane osoby 

poszukiwane dot.  drobnych sprawy jak alimenty czy niepłacenie mandatów 

czy też trafiła się osoba, która jest bardzo poszukiwana i to pierwsze 

pytanie. Drugie pytanie, do znudzenia jest ten temat, ale myślę, że no 

nieraz słyszałam, że jeśli będzie policja na sesji można zapytać i może to 

zostanie rozwiązane chodzi o parkowanie przy Iskrze nikt nie ma wpływu 

wpływu na każdego kto się tam zatrzyma, ale czy można w jakiś sposób to 

też po stronie mieszkańców wciąż z mojej strony jestem chyba trudna, 

skoro temat wraca jednak nie jest to trudne, aby parkować prawidłowo i 
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wciąż to są te same osoby. Amatorsko przyjeżdżają grać w siatkówkę są 

utrudnieniem dla tych którzy tam przejeżdżają i nawet takie zwrócenie 

uwagi no, jak gdyby nie skutkuje może dla jednych bardzo i starają się, 

aczkolwiek nie ma właściwie tygodnia, aby to, zresztą można sprawdzić, nie 

chodzi mi tutaj o ukaranie mandatem może bo to jest dotkliwe, ale twierdzą 

też osoby, że nie ma znaku zakazu i tak sobie mogą się zatrzymywać. Tak 

było wczoraj z panią, która stanęła fatalnie i pan jej zwrócił uwagę 

odpowiedziała, że tutaj nie ma zakazu więc jak to rozwiązać czy to tylko 

mamy czekać na przebudowę, bo będzie przebudowa tej drogi przed gminą, 

w jaki sposób można trafić poprosić, aby to uregulować?  

- Zastępca Komendanta Powiatowej Policji w Pabianicach Sławomir Kłos 

poinformował, że nie jesteśmy w stanie Pani powiedzieć jakie to były 

kategorie przestępstwie w tym momencie, ale z reguły są to drobne 

przestępstwa osoby ukrywają się przed płaceniem chociażby właśnie 

alimentów czy niezapłaconej grzywny niestety później sądy występują czy 

to z nakazami doprowadzenia a my musimy szukać. Jeśli chodzi o ulicę 

Sportową to pani kierownik już ten temat zasygnalizowała informację jak 

najbardziej przekażemy do działu ruchu drogowego o częstsze kontrole tej 

ulicy pod kątem nieprawidłowego parkowania samym dzielnicowym też, 

żeby częściej zaglądali. Nadmienił, że droga ma być przebudowywana 

pewnie będzie inne oznakowanie wówczas to może też troszeczkę zwężenie 

dróg skanalizuje odpowiednio na chwilę obecną zadarniujemy Wydział 

Ruchu Drogowego na ulicę Sportową i zwracał uwagę policjantów tu nie 

chodzi o nakładanie mandatów karnych, ale takie działania prewencyjne, 

żeby ludzie nauczyli się, gdzie można to auto zostawiać w dzień.  

- Radny Rady Gminy w Dobroniu D. Becht tutaj dwie prośby. Jedna do pana 

Komendanta, zbliża się lato dla nas, jestem mieszkańcem Chechła 

Pierwszego, bolączką dużą są tak zwane palenia gumy na terenie parku 

Wolności, czyli ta popularna Parkowa w piątek, sobota godziny wieczorne 

po prostu tam się zjeżdża dużo samochodów i sobie palą gumy. Nie udało 

się to w ostatnich latach limitować, może w tym roku byłaby taka szansa  

bardzo bym prosił żeby uczulić funkcjonariuszy jakieś może stworzone 

patrole w tym okresie weekendowym tam właśnie i tutaj to tyle do pana w 

zasadzie ale chciałbym jeszcze tutaj do pani kierownik ponieważ jest z 

Hermanowa czyli nasz teren bardzo często tak jak tu zresztą pan 

Komendant powiedział poważne wypadki Chechle Pierwszym bardzo 

niebezpiecznym czy tam po takich wypadkach z ramienia tutaj policji czy 

pani czy pani kierownik tam zresztą wy sami korzystacie z tej drogi 

Karolewskiej dość często zauważyłem w ostatnim czasie z Hermanowa tam 

nie ma lewoskrętu i gdyby był pas do skręcania pojazdów w ulice 

Karolewską w lewo wydzielony pas to wcześniej też zwracałem uwagę stan 

bezpieczeństwa podniósłby się o 100% albo i więcej czy tutaj ze strony 

policji czy może być czy może być jakaś interwencja po prostu konkretna i 

że trzeba to skrzyżowanie przemalować bo tam może przy malowaniu 
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wystarczyłby lewoskręt gdzie te pojazdy które oczekują na skręt w lewo w 

ulicę Karolewską podniosłoby to znacznie bezpieczeństwo i sądzę że 

pomogłoby to wyeliminować te wypadki które zdarzają się tam nagminnie 

bo co roku tam mamy wypadek.  

 - Radny Rady Gminy w Dobroniu D. Korczak zapytał o proporcje 

przestępstw popełnianych przez naszych mieszkańców.  

- Zastępca Komendanta Powiatowej Policji w Pabianicach Sławomir Kłos 

poinformował, że jeśli chodzi przestępstwa drobniejsze z reguły to są 

mieszkańcy. Jeśli chodzi o jakieś kradzieże włamania gdzieś tam do 

instytucji czasami do domów jednorodzinnych wtedy w kilku przypadkach 

zdarza się, że krążą wyspecjalizowane grupy gdzieś z innych województw 

tutaj na terenie gminy raczej nie mieliśmy do czynienia z jakimiś takimi 

przestępstwami z tego co pamiętam. Poinformował, że wszystkiego nie 

powie, ale raczej nie było tego typu przestępstw, żeby jakieś grupy 

przyjeżdżały z terenów innych województw. Myślę, że mieszkańcy gminy 

Pabianic, ościennych miejscowości, także jest to uzależnione od pory roku. 

zaczyna się okres wakacyjno-letni wiemy, że więcej osób przyjeżdża tutaj z 

Łodzi z Pabianic do Ldzania na działki też wtedy jest więcej drobnej 

przestępczości, czyli też zależy wszystko może od sezonowości.  

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański zawsze mieliśmy 

procentową wykrywalność od Państwa, w tej informacji tego nie ma 

przypuszczam chyba albo myślę, że mają państwo 100% wykrywalności, bo 

po prostu przez grzeczność nie chcecie się chwalić. Brakuje mi tej informacji 

Następna sprawa z Internetu dowiaduje się, że na naszym terenie będzie 

odcinkowy pomiar prędkości czy to ktoś to określa, dlaczego akurat na 

naszym terenie ma być ten Internetu pomiar prędkości czy państwo wiecie 

coś więcej na ten temat czy tylko tak samo jak ja dostaliście taką 

wiadomość, że to będzie? Policja tego o tym nie decyduje z reguły 

gospodarzem i fotoradarów i odcinkowych pomiarów prędkości jest 

Inspekcja Transportu Drogowego oni się tym zajmują myślę, że gdzieś na 

podstawie analiz dotyczących skarg mieszkańców, czynności stwierdzeń 

przekroczeń prędkości w danym miejscu jest ten odcinkowy pomiar 

instalowany z tego co też gdzieś właśnie się dowiedziałem z Internetu 

odcinkowy pomiar ma być w Bychlewie i na trasie S8.  Następne pytanie 

dostaliśmy w informacji taki punkt. Odbyły się spotkanie ze społeczeństwem 

tu właśnie określone na 32. Niech państwo mi przybliżą co to były za 

spotkania. Na terenie naszego sołectwa nie było żadnego spotkania. 

Następne pytanie chodzi o pracę dzielnicowego. Chciałbym się dowiedzieć, 

jeżeli to możliwe w przybliżeniu, ile Pan Lewandowski spędza za biurkiem 

czasu a ile w terenie. I na koniec takie pytanko jeszcze mam. W całej Polsce 

odnotowano oszustwa elektroniczne chodzi o emerytów i czy w Dobroniu 

też takie są.  
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- Zastępca Komendanta Powiatowej Policji w Pabianicach Sławomir Kłos 

poinformował, że jeśli chodzi o ostatnie pytanie dotyczące przestępstw 

internetowych i przestępstwa internetowe dzielą się wszędzie to są 

chociażby za zakupy na portalach internetowych typu OLX ale pan też 

nawiązywał do przestępstw na tak zwaną legendę czyli na policjanta 

hydraulika jak to się potocznie nazywa na terenie gminy Dobroń takich nie 

było te przestępstwa głównie mają miejsce w miastach gdzie sprawcy w 

książkach telefonicznych wyszukują numery telefonów stacjonarnych 

telefonują do osób, których imiona wskazują na to że mogą być już w wieku 

podeszłym senioralnym wówczas opowiadają jakąś tam stworzoną historię 

o wypadkach w rodzinie czy powiem że, czy policja prowadząca w ogóle że 

policja na przykład prowadzi akcję pod tytułem sprawdzanie legalności 

banknotów i na tej kanwie od osób wystarczy w sobie uznane pieniądze 

nieraz to są bardzo poważne i duże kwoty jak już jesteśmy przy tym temacie 

to chciałbym państwa też tutaj uczulić i o przekazaniu tej informacji 

powszechnienia zreparowania jak najdalej aby tego typu sytuacje 

dostaniemy telefon z informacją że ktoś z naszej rodziny miał wypadek 

zweryfikujmy to u drugiego członka rodziny nie wyciągają pochopnych 

wniosków pieniędzy nie przekazujmy bo ci ludzie grają na uczuciach takich 

najbardziej emocjonalnych i w ten sposób wyłudzają pieniądze podobnie 

policja nigdy nie zbiera od ludzi pieniędzy i nigdy nie weryfikujemy 

legalności banknotów nikomu dużej ilości w takich akcjach też nie 

uczestniczymy nie zimujemy jako policja to też są oszustwa Drodzy państwo 

w zeszłym tygodniu pewna pani dała prawie 300 tysięcy złotych 

dziewięćdziesięcioletnia pani która trzymała pieniądze w domu. Telefon był 

dotyczący wypadku wnuczki i wnuczka, aby ją wykupić z policji z więzienia 

to trzeba dać pieniążki, ta pani dała 300 tysięcy złotych też swojej 

przestępstwa mają miejsce na razie głównie w dużych miastach tak jak w 

naszym powiecie to dominują Pabianice, Konstantynów, ale niewykluczone, 

że gdzieś tutaj po terenach wiejskich gminnych też będą takie sytuacje 

gdzieś tam mogły odgrywać również miejsce.  Co do drugiego pytania o 

czasie spędzonym przez dzielnicowego za biurkiem a w terenie to też są 

dane które musielibyśmy wyciągnąć, nie jesteśmy w stanie tego państwu 

powiedzieć jaki to jest procent czasu za biurkiem do czasu w terenie. 

Policjanci po każdej służbie mamy taki system jest to system 

sprawozdawczości policji dokumentując swój czas poświęcony na tak zwaną 

robotę papierkową i na patrolowanie rejonu na podstawie tego możemy 

stwierdzić, ile czasu policjant tego obchodu rzeczywistego na chwilę obecną 

nie powiemy, ile pan dzielnicowy w zeszłym roku coraz poświęcił za biurkiem 

a ile w terenie, ale pani kierownik przygotuje takie dane i dostarczy. 

Pierwsze pytanie dotyczyło spotkań dzielnicowych 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański jeszcze może 

coś o nad używkach, bo wiadomo to państwo biorą wszystko w jednym 
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punkcie w sprawozdaniu nietrzeźwy i nadużywanie. Czy to jest jakiś stały 

procent czyta stała linia?  

- Komendant Powiatowej Policji w Pabianicach Jarosław Tokarski 

poinformował, że na obszarach wiejskich w sezonie letnim więcej 

ujawniamy plantacji konopi indyjskich i plantacji „samosieje”. Nie można 

powiedzieć, że to co roku jest ta sama ilość to jest czasami jest to dzieło 

tak zwanego przypadku. 

- Radny Rady Gminy w Dobroniu G. Minias w sprawie tych oszustw na tzw. 

wnuczka, żeby więcej przekazywać informacji tak my jako Radni na pewno 

będziemy tak jak pan komendant mówił przez znajomych czy osobno mi 

przekazywać, ale może państwo mają jakieś materiały takie typu 

elektronicznego które możemy umieścić na stronie internetowej 

ostrzegające, ponieważ dużo mieszkańców korzysta z naszej strony 

internetowej. Druga sprawa to kiedyś były też takie komunikaty w kościele 

ogłaszane z proboszczem i sądzę że zgodzi się co jakiś czas przeczytać 

przypomnienie takie że nie ma czegoś takiego że policjanci przychodzą i 

sprawdzają gotówkę to jest jakby jedna sprawa to tak by ten kanał 

informacyjny był też dosyć szeroko rozpowszechniony szczególnie właśnie 

w tej naszych miejscowościach do kościoła wszyscy chodzą praktycznie ale 

jeszcze jest też możliwość taka mamy organizujemy spotkania sołeckie, czy 

policjanci nie mogliby też od czasu do czasu wiadomo jak pozwoli podjechać 

też jest jakaś tam grono mieszkańców może to oni są w 100% ilość osób 

tak ale no jakaś część jakiejś rodziny później się to przekazuję i tak dalej i 

tak dalej odwiedzać nas mamy taki plan są to godziny najczęściej już 

popołudniowe. Tylko moja prośba jest taka, jeżeli państwo takie spotkania 

organizujecie tak prosiłabym ewentualnie o poinformowanie. 

- Zastępca Komendanta Powiatowej Policji w Pabianicach Sławomir Kłos 

poinformował, że jeśli jest takie zapotrzebowanie ze strony państwa. Proszę 

z panią kierownik ustalić, kiedy takie spotkanie będzie się odbywało 

przyjedziemy. 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak ja tak siedząc przez moment pomyślałem 

o takich własnych odczuciach. Czy jest mi potrzebna policja i odczucie moje 

takie nie jest mi potrzebna policja, bo jestem grzeczny, ale tak na dobrą 

sprawę, ale tak na dobrą sprawę Drodzy państwo mi jest potrzebna policja 

i każdemu z nas jest potrzebna policja świadczą o tym chociażby wasze 

wypowiedzi Szanowni państwo radni, bo mówicie o tym co na naszym 

terenie należałoby zwiększyć, jeśli chodzi o bezpieczeństwo na co zwrócić 

uwagę o czym porozmawiać o tym wszystkim. Dzisiaj mówicie i to dosyć 

sporo i dużo macie w tym dużo próśb i podziękowań do Policji w waszych 

słowach takie mam odczucia I to jest prawda że po pierwsze chcielibyśmy 

aby państwo policjanci nas chronili przekazywali nam informacje o tych 

wszystkich naszych zagrożeniach natomiast rodzi się jeszcze taka myśl że 

chcemy aby byli na naszym terenie aby wyjść z nami aby nas chronili bo 
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bez tego Drodzy państwo tak jak ja to już powiedziałem świat kiedyś 

powiedziałem świat dąży, do nieuporządkowania wystarczy wtedy 

wystarczy to że zostawiamy coś na boku wtedy pokrywa się kurzem a w 

tym przypadku jeśli nie będziemy dbać o bezpieczeństwo to bezpieczeństwa 

będzie coraz mniej jeśli będzie bezpieczeństwa coraz mniej będzie wiele 

niezadowolenia więc dzisiaj chciałem podziękować, panom, państwu 

policjantom i prosić pana Komendanta i panią Kierownik o to żeby 

podziękowania nasze przekazał swoim współpracownikom podwładnym i 

podziękować za to że jesteście z nami i prosić o to abyście byli z nami żeby 

zawsze można było bezpiecznie w tej naszej gminie sobie żyć przechodzić 

czy bezpiecznie wykonywać swoje codzienne jakieś czynności. Mamy wiele 

takich punktów gdzie moglibyśmy o nich rozmawiać aczkolwiek czasami 

przechodzimy koło nich i nie zwracamy na to uwagi dzisiaj myśl pana 

radnego spotkania sołeckie przecież moglibyśmy rozmawiać wspólnie z 

państwem wspólnie z policjantami przekazywać te najważniejsze informacje 

i to była cenna uwaga i cenna propozycja za co bardzo dziękuję a dalej 

będziemy współpracować bardzo chętnie z panią Kierownik na te spotkania 

będę uczęszczał będę się czuł doceniony i bezpieczny na spotkaniach 

sołeckich także serdecznie zapraszam panią kierownik i dziękuję za 

zwrócenie uwagi i po to właśnie jest to spotkanie roczne żeby móc 

podsumować ale móc powiedzieć o tym co ewentualnie moglibyśmy 

poprawić w tym następnym roku Z czym się zderzamy my współpracując 

tutaj z panią Kierownik z panem Komendantem często mówimy o tym co 

dzieje się na naszym terenie gdzie należy zadbać albo zwrócić większą 

uwagę jeśli chodzi o bezpieczeństwo i za to dziękuję bo sam w tym 

wszystkim trudno by mi było sobie jakoś poradzić taką mam jeszcze jedną 

myśl. My nie lubimy policji bo policja nas karze, tak że powiem mówiąc 

kolokwialnie przekazuje daje często się możemy spotkać z takim 

stwierdzeniem i nawet na tej sali po co nam ta policja oni tylko przyjeżdżają 

dają nam te mandaty ale Drodzy państwo ktoś nas musi pilnować Ktoś musi 

czuwać wszyscy mamy zapędy wystarczy lepszy samochód szybszy 

samochód i każdy z nas będzie miał taką pokusę żeby pojechać szybko 

niestety drodzy państwo nie jest to dobry kierunek bo możemy sami sobie 

szkodzić jeśli chodzi o własne zdrowie ale i zagrażać wtedy innym na drodze 

ja żeby zakończyć teraz chciałbym powiedzieć że nie ma wielkich dużych 

zdarzeń na naszej gminie takich poważnych zdarzeń i cieszę się z tego ale i 

dziękuję za całą taką za całe wsparcie wtedy kiedy widzimy że coś złego się 

może wydarzyć albo wydarza jest telefon jest interwencja i jest to 

chronienie nas czyli wszystkich mieszkańców naszych tutaj w gminie 

Dziękuję za zwiększyć, to wsparcie i zapewne państwo radni ale i ja 

chcielibyśmy aby było nam bezpiecznie w związku z tym będziemy kierować 

do was wielkie prośby żebym mógł razem współpracować żeby nic złego na 

naszej gminie się nie wydarzyło żeby się nic nie działo żeby ludzie żyli sobie 

bezpiecznie i przyjemnie na naszej gminie. Dziękuję bardzo serdecznie.  
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Informacja Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach o bezpieczeństwie 

publicznym na terenie gminy Dobroń za 2022 r. stanowi załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 4. (Informacja z działalności Klubów Sportowych 

działających na terenie Gminy Dobroń): 

- Prezes ISKRA Dobroń Bogumił Przybysz poinformował, że wcześniej 

dostali szczegółowe sprawozdanie z działalności naszego klubu. Nie 

chciałbym tu cytować tego sprawozdania przytaczać, bo na pewno państwo 

radni zapoznali się już. Chciałbym tutaj do takich troszkę spraw bieżących 

dotyczących klubu. No ten rok będzie trudnym rokiem dla instytucji 

stowarzyszeń co nie ominie naszego klubu. Chodzi mi tu o koszty 

utrzymania obiektu. Wszyscy wiemy ceny prądu gazu drastycznie poszły w 

górę a co za tym idzie w górę idą ceny także pozostałych usług z których 

musimy korzystać i zakupy których musimy dokonywać i tutaj podam takie 

może przykłady ceny przewoźników z których usług korzystamy wcześniej 

za dojazd i przyjazd z Łodzi płaciliśmy 300 kilkadziesiąt złotych obecnie to 

jest 600 złotych drugi taki przykład konserwacja płyty boiska wcześniej za 

nawozy i preparaty na cały rok na konserwację płaciliśmy 600 - 700 zł 

obecnie za 4 worki nawozu ponad 1000 zł i tutaj jest porównanie jak te ceny 

rosną No jak wiemy prowadzimy tą działalność dzięki dotacji którą 

otrzymujemy tutaj z gminy Dobroń zawsze staramy się żeby koszty, które 

ponosimy na tą działalność klubu mieściły w dotacji. No w ostatnich latach 

bodajże jak coś to pani Skarbnik mnie poprawi ale chyba ze dwa razy 

poprosiliśmy o pomoc którą uzyskaliśmy tu od pana wójta i w tym miejscu 

chciałbym serdecznie podziękować panu Wójtowi, pracownikom Urzędu 

Gminy, państwu radnym za pomoc i wsparcie, które nam okazali No 

wiadomo że jeżeli my mamy jakieś wsparcie możemy liczyć na jakieś 

wsparcie to pracujemy efektywniej i robimy to lepiej i myślę że ten rok 

będzie trudnym rokiem gdzie no możemy poprosić o taką pomoc myślę, że 

jak poprzednio pan Wójt wyciągnie pomocną dłoń i rozwiążemy te problemy 

jest jeszcze jedna kwestia ale już jest tylko w gestii pana Wójta i państwa 

Radnych to jest ulepszenie i modernizacja obiektów a w szczególności tu 

chodzi o płytę boiska modernizację i zagospodarowanie terenu  bo jak już 

wiadomo na chwilę obecną to chyba jesteśmy tu jedynym klubem w Gminie 

Dobroń, który regularnie uczestniczy w rozgrywkach organizowanych przez 

okręg łódzki i tutaj w sezonie wiosenno-letnio-jesiennym na naszym 

obiekcie praktycznie co weekend odbywają się jakieś zawody i tutaj 

przyjeżdżają nie tylko zawodnicy ale przyjeżdżają rodzice, rodziny 

zawodników i kibice przewija się tu dość sporo osób i myślę że jakby taki 

projekt tej przebudowy, tej modernizacji powstał byłby to taki mały 

skromny lepszy wizerunek dla gminy. No bo jak już powiedziałem 

przyjeżdża tu dość sporo ludzi oglądają patrzą tak jak powiedziałem w tym 



 

Protokół nr XLIX/2023 z sesji RG w Dobroniu – 30.03.2023 r.  
 

St
ro

n
a1

1
 

meczu piłka jest po stronie pana Wójta i Radnych my jako klub, jeżeli 

powstałby taki projekt jesteśmy za i będziemy wspierać. Nawiązując do 

wcześniejszych wypowiedzi państwo Radni na pewno zapoznali się 

szczegółowo z naszym sprawozdaniem i już mają wyrobioną jakąś swoją 

opinię i jeżeli będą jakieś uwagi pytania bardzo chętnie dziękuję bardzo. 

- Członek Zarządu ISKRA Dobroń Marcin Ślusarski chciałem przedstawić 

dosłownie 3 zdania na temat młodzieży, która u nas gra. Mamy trzy drużyny 

z rocznika 2011-2013, 2014-2016 i 2009-2010 gdzie jestem kierownikiem 

i chciałbym przybliżyć teraz przede wszystkim właśnie tą drużynę w naszej 

drużynie jest obecnie 18 zawodników gramy w Łódzkim Związku Piłki 

Nożnej w grupie C2 w tramkarzach z takimi drużynami jak między innymi 

AKS SMS Łódź Jutrzenka Bychlew UKS SMS Łódź Włókniarz Pabianice 

Zawisza Rzgów, PTC Pabianice, Łódzki Klub Sportowy 2, Aleksandrów 

Jagiellonia Tuszyn te drużyny się zmieniają w zależności od rundy gdzie 

ewentualnie jakieś drużyny mogą awansować po prostu wyżej z następnego 

miejsca do kolejnej grupy rozgrywek czyli ewentualnie już do jakiejś tam 

linii później wojewódzki tak czy też będą mogły występować. W okresie 

2022 roku jako rodzice nawiązaliśmy współpracę tak naprawdę z kilkoma 

firmami z terenu gminy Dobroń, które pomagały nam w realizowaniu 

naszych założeń i pomogły nam również finansowo przeznaczając na naszą 

działalność kwotę około 5000 zł za tą kwotę zostały zakupione dwa 

komplety strojów dla zawodników i ostatnio w ostatnim czasie dostaliśmy 

również z jednej firmy piłki meczowe i piłki futsalowe jakieś tam też do nas 

trafiły. Piłki futsalowe wiadomo, że są na halę. Dzięki klubowi oczywiście 

mamy możliwość rozgrywania zawodów na boisku naturalnym jak również 

mamy też możliwość trenowania sobie na boisku sztucznym czy na Orliku 

no i w okresie zimowym oczywiście korzystamy z sali szkoły podstawowej 

w Dobroniu więc nie był to że tak powiem jakiś mały koszt jeżeli chodzi o 

te stroje ale wiadomo że to wszystko później zostaje dla dobra klubu 

przychodziło dla ewentualnych niższych roczników które też tam będą sobie 

grały tak czyli mamy stroje mamy bluzy dresowe one są z logo oczywiście 

klubu sportowego z logo ewentualnie gdzieś firm, które gdzieś tam 

wspomogły w tym w tym przedsięwzięciu i dlatego przede wszystkim mamy 

tutaj możliwość reprezentowania Gminy Dobroń oraz pozostałych firm które 

chciały w tym uczestniczyć na terenie całego województwa z tego powodu 

się cieszymy dlatego wiemy również że ważnym elementem jest że dzieci 

cieszą się że oczywiście oni mogą po prostu sobie grać tym bardziej że w 

dobie tej zdalnej nauki zachowanie dobrej kondycji przede wszystkim było 

wiadomo, jak najbardziej zagospodarowaniem czasu wolnego tak które 

ewentualnie ci chłopcy gdzieś tam mieli tak cieszą się przede wszystkim z 

tego że dzieci mogą sobie czerpać radość z tej gry między innymi również 

nawiązaliśmy współpracę poza oczywiście graniem ze stowarzyszeniem 

rozwój tworzy sukces i z funklubem Widzewa Łódź z Pabianic dzięki którym 

dostajemy również zaproszenia na mecze ekstraklasy Widzewa i są 
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organizowane po prostu wyjazdy dla chłopców gdzie też mogą poznać po 

prostu troszeczkę inną piłkę oczywiście wszystko to się odbywa bezpiecznie 

nie są tak jakieś żadne zadymy ani mecze podwyższonego ryzyka. Chłopcy 

często dostają jakieś upominki w postaci chociażby szalików. Ostatnio 

dostali zimowe czapki z logiem Widzewa, dostali również smycze, przybory 

szkolne. Ponadto w 2022 roku był również organizowany przez klub między 

innymi obóz sportowy tak w Mławie przepraszam w Miechowie w tym roku 

będzie w Mławie jak również są organizowane półkolonie na których też ci 

zawodnicy uczestniczą. 

- Radna Rady Gminy w Dobroniu U. Siwek Moje pytanie 18 dzieci i jaki 

procent jest osób miejscowych czy też za miejscowych jest sporo? Wszyscy 

są z terenu? Czy to tak często się zmienia? czy te zachęty takie w postaci 

tutaj tych drobiazgów a jest bardzo znaczących oczywiście przyciąga i to 

odchodzenie nie jest tak częste czy to był na przykład czy często się zdarza, 

że te osoby małe rezygnują.  

- Członek Zarządu ISKRA Dobroń Marcin Ślusarski poinformował, że nie 

zdarza się dosyć często z tego względu, że jak jest to już jakieś pojedyncze 

przypadki zdarzają się też ewentualnie takie sytuacje, że gdzieś ktoś po 

prostu kolegę do naszego klubu i jest fajna zorganizowana grupa i chłopaki 

cieszą się po prostu z tego, że mogą sobie gdzieś tam być razem i nie 

rezygnują z tego tak szybko. Atmosfera jest też fajna z tego względu, że na 

przykład czasami organizujemy też takie wyjazdy integracyjne. Ostatnio 

nawet byliśmy na basenie. Tam jest możliwość zorganizowania sobie 

wejścia dla grupy, co najmniej musi być 15 osób, jest do tego dwóch 

opiekunów więc to też na własną rękę gdzieś staramy się po prostu 

zorganizować. Ja jeszcze dodam, że rotacja zawsze była, bo dziecko rośnie 

później zmienia mu się, polubi siatkówkę czy coś innego i tutaj rotacja to 

jest zawsze, najmniejsza rotacja jest do szkoły podstawowej, bo później jak 

już jeździ do szkoły ponadpodstawowej rozchodzą się uczą się w 

miejscowościach ten kontakt między tymi dziećmi się i one po prostu. 

- Radna Rady Gminy w Dobroniu A. Fątner- Dregier, ponieważ słyszę, że 

państwo korzystają z dofinansowania Gminy. Oczywiście jak najbardziej 

dziękuję panu Wójtowi za to. Korzystają państwo z pieniędzy prywatnych 

sponsorów a czy próbowali państwo korzystać z różnego rodzaju grantów 

wiem, że na przykład w Urzędzie Wojewódzkim jest możliwość składania na 

określone działania na przykład na zorganizowanie konkretnych tam 

zawodów kiedyś z kurs-u była taka możliwość A może tutaj po prostu 

próbować zdobyć pieniądze i rozwijać jeszcze Czy udałoby się i czy w ogóle 

podejmują państwo takie działania. 

- Prezes ISKRA Dobroń Bogumił Przybysz analizujemy to, ale jak sama pani 

powiedziała są to na określone zadania na przykład zorganizowanie 

zawodów tak i tam jest w punkcie czytamy zawody te muszą mieć zasięg 

centralny lub ogólnopolski. No proszę sobie wyobrazić zorganizować takie 
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zawody i tutaj jest dużym problemem, bo te granty są na określony cel 

zorganizowanie zawodów, wyjazd na jakiś turniej i tak państwo jak gmina 

dostaje na przykład na szkołę w Mogilnie grant to musi przeznaczyć to na 

szkołę chociażby miała oszczędności. Nie wybuduje sobie drogi, bo musi 

tymi rachunkami się okazać, że buduje tą szkołę. Tak samo my, wyjazd na 

jakiś turniej to musi być konkretnie jakie ponieśliśmy koszty nie opłacimy 

sobie w międzyczasie trenera czy sędziów czy kogoś, musimy to i tutaj w 

tej dziedzinie piłka nożna No to raczej granty wchodzą na takie indywidualne 

jakieś te dziedziny sportu na kluby takie no prowadzą sekcje takie 

egzotyczne na przykład jak tutaj mamy w Łasku karate nie oni jeżdżą na 

turnieje ogólnopolskie bo tam mają, my nie pojedziemy za jakiś tu nas nie 

zaprosi nie zorganizujemy bo nikt nie przyjedzie. Jak sobie przypominam to 

jeden z Urzędu Wojewódzkiego był tak określony nie było takich ram, że 

musimy to i tutaj startowaliśmy i dostaliśmy tam pieniądze, ale później 

weszły kryteria pieniężne, że kto przekroczy klub jakiś i u nas to 

przekroczyło. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański Niech mi pan 

powie, czy ma pan jakąś wizję na tych dzieciaków które teraz mają jakby 

13- 14 lat wiadomo, że to do seniorskiej kariery. Jeżeli ktoś będzie unikał i 

jeżeli nie będzie kontynuował tej kariery jakoś nie będzie kopał tej piłki 

wiadomo nikt nie wytrzyma ileś lat bez kopania, żeby potem musi mieć cały 

czas ciągłość, cały czas trenować, żeby coś osiągnąć w tej piłce. Wiadomo, 

że największy właśnie 13-14 lat młodzież jednego do tego seniorskiego czy 

ma pan wizję, żeby to dalej prowadzić, czy kierujemy się, że życie pokaże, 

że za ileś tam zostanie tych dzieci za rok za dwa jeszcze 10 11 i robimy im 

rozgrywki w następnej klasie, czy jest jakaś wizja, żeby jednak ta grupa 

została. To jest pierwsze pytanie, a drugie właśnie pytanie mi się nasunęło 

nie wiem jak jeśli państwo to napisali prawdę w sprawozdaniu, a liczę że na 

pewno to jest napisane prawda że seniorów macie państwo 29 trenujących 

i teraz moje takie spostrzeżenie Jeżeli jest seniorów 29 a zawodników którzy 

grają w pierwszym drużynie jest tam powiedzmy 18 19 17 trener który 

bierze pod uwagę 10-11 trenuje raczej nie licząc gry w pierwszym składzie 

albo zaliczając tam ogonki minuty jakieś tam szkoda państwu tych 10 11 

zawodników który trenuje przychodzi na treningi a nie gra w żadnych 

rozgrywkach, pomyśleć o tym żeby jakąś drużynę budowali to są bardzo 

małe wydatki dość bardzo małe wyjazdy grupa będzie zainteresowana żeby 

grać oni to grają czy takie zaplecze dla pierwszej drużyny jeżeli macie tyle 

zawodników to jest moje spostrzeżenie w tej chwili.  

 - Prezes ISKRA Dobroń Bogumił Przybysz cały rok jest runda wiosenna i 

jesienna jest rotacja, bo tych 29 zawodników to było na cały rok i po rundzie 

wiosennej odchodzi 6 przeważnie to jest sześciu siedmiu ośmiu i my to 

ujmujemy, żeby uzupełnić ten skład na przykład było 22 czy 21 w rundzie 

wiosennej tak odeszło tam kilku, ale my ich liczyliśmy doszło siedmiu 

nowych to się robi już tu było 22 doszło 7, 29 mieliśmy tych zawodników, 
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którzy trenowali przez cały rok. Druga część pytania, jeżeli chodzi o tych 13 

14 lat my jako klub chcemy, żeby oni zostali nawet do tego wieku 

seniorskiego, niech grają my to im udostępnimy to wszystko zrobimy, żeby 

tylko oni chcieli od nas, bo dla nas to jest bardzo dobre. Jeżeli będzie grał 

u nas do wieku 16-17 lat to już staje się takim zawodnikiem, którego 

możemy włączać do grupy seniorskiej. A jak odejdzie 13-14-latek to nie 

mamy go praktycznie, bo jeżeli będzie chciał grać w piłkę a ta drużyna na 

przykład przestanie istnieć będzie chciał grać w piłkę pójdzie gdzieś do 

Pabianic czy do Łasku tak a stamtąd już go później nie wyciągniemy pójdzie 

dalej będzie trochę słabszy, ale oni tak nie dadzą, bo wszędzie jest duże 

zapotrzebowanie tak jak mówiłem No my robimy wszystko, żeby on tu grał. 

- Radna Rady Gminy w Dobroniu U. Siwek czy ta rotacja to osoby dorosłe, 

w jakiś sposób zainwestowano w te osoby tak i chodząc sobie czy to nie jest 

tak że ktoś zabiera strój czy to takie jest różnie to w klubach się odbywa 

jednak to wtedy bywa wówczas strata dla klubu a nawet 20 nie wiem, ile 

było, skoro z rotacja, ile osób jest z Dobronia. 

- Prezes ISKRA Dobroń Bogumił Przybysz, jeżeli odchodzi zostawia sprzęt, 

sprzętu nie zabiera. Ile jest osób dorosłych to pani powiem tak na tą klasę 

rozgrywkową ligę okręgową osób z Dobronia ogólnie to nie tylko w tym 

klubie użyję mają takie umiejętności, żeby grać są dwie w innych klubach 

jeden jest w klubie z Łasku klubie "Praca" i po prostu odszedł, bo warunkiem 

"Pracy" było, że musi grać w tym klubie.  

- Radna Rady Gminy w Dobroniu. H. Gracka osiągacie sukcesy, czyli dobrze 

pracujecie i dla mnie to jest istotne dużo dzieci jest chętnych do uprawiania 

piłki nożnej. Całe szczęście że to jest taka dyscyplina a nie jakaś inna 

właśnie tak jak pan Prezes powiedział ale chciałabym tylko uprzejmie 

przypomnieć że starosta powiatu pabianickiego pan Krzysztof Babura 

corocznie funduje nagrody lub wyróżnienia dla wyróżniających się 

zawodników, to są zawodnicy w różnych kategoriach wiekowych wiem to 

my jako rada Powiatowa rada Sportowa opiniujemy wnioski i te wnioski są 

zawsze składane we wrześniu żeby otrzymać nagrodę trzeba pewne warunki 

spełnić zgodnie z regulaminem ale są też wyróżnienia i te wyróżnienia są w 

postaci dyplomów, statuetek dla zawodników takich którzy nie osiągają 

jakichś wyników na arenie ogólnopolskiej w związku z tym bardzo 

serdecznie proszę o pamiętaniu że we wrześniu corocznie takie wnioski się 

składa próbować złożyć nawet jeżeli trochę jakieś dziecko nie spełnia 

pewnych wymogów są pewne odstępstwa uzgadnia się czy to jest wniosek 

rzeczywiście merytoryczny i myślę że to jest naprawdę dobra zachęta do 

trenowania ponieważ te dzieci są wyróżnione na forum miejskim 

powiatowym są występy są zapraszani rodzice zawsze ta impreza odbywa 

się z okazji Mikołajek około 9 grudnia bardzo serdecznie proszę pamiętać o 

tych wnioskach i składać bo ostatnio z gminy Dobroń właśnie takich 

wniosków nie ma i bardzo nad tym ubolewam i to wszystko. 
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- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak serdecznie dziękuję za to, że pracujecie, 

że przychodzicie, że jesteście, że staracie się, że wydobywacie własne siły i 

własny czas po to, żeby iść do tego klubu i zaopiekować się tymi tym i 

małymi tymi większymi tymi największymi tak a przede wszystkim 

opiekujecie się tym co się tam wydarza co się tam dzieje, jeśli chodzi o 

spotkania uroczystości mecze No i cały obiekt i przy tej okazji chcę 

powiedzieć, że ten obiekt wymaga ciągłego i ciągłej pracy nad nim. Rok w 

rok trzeba przeznaczać jakieś pieniądze na ten obiekt na początku 

wybrzmiało coś takiego wypowiedzi pana prezesa że rok jest ciężki że 

pieniędzy trzeba więcej włożyć na chociażby energię na wodę czy na prąd 

my mamy podobnie w gminie i też to obserwujemy jest nam ciężej żeby 

zachować normy które były wcześniej wykonywane chociażby tutaj mówię 

na podstawie samochodu strażackiego kiedy kupowaliśmy co dwa lata 

samochód strażacki w tym roku Stoimy przed dylematem że no niestety nie 

mamy tych pieniędzy żeby dołożyć na wóz strażacki więc będziemy musieli 

to przełożyć na drugi rok chyba że uda się zgromadzić tyle pieniędzy aby 

powiedzieć, móc wykonywać wszystkie działania o tych wszystkich 

działaniach powiem w sprawach bieżących o przetargach o tym powiem ile 

nam brakuje w chwili obecnej do pieniędzy rządowych chociażby z polskiego 

ładu które dostaliśmy na drogi Rok jest ciężki ale tak jak powiedziałem w 

tamtym roku w styczniu że Spodziewamy się inflacji nie Myślałem wtedy o 

wojnie wychodziliśmy z COVID-u I mówiłem o tym że będziemy musieć 

nauczyć się żyć trochę w innej rzeczywistości takiej niepewnej w niepewnym 

czasie jeśli chodzi o prognozowanie czegoś wcześniej mogliśmy sobie 

wyznaczać cele i prognozować teraz jak gdyby wyznaczając te cele i 

prognozy to wszystko nam się zamydla i czasami zmienia i musimy się 

przyzwyczaić do tych po prostu zmian przyzwyczaić do tego co możemy 

zrobić natomiast z drugiej strony drodzy państwo my jako urząd jako mówię 

o pracownikach o sobie o całej radzie my nie stoimy w miejscu my cały czas 

mamy ogrom chociażby napisanych wniosków na które już mamy pieniądze 

drugą część wniosku które już w tym roku składaliśmy albo będziemy 

składać na różne inwestycje i o tym powiem w sprawach różnych tak jak 

jest to zwyczajowo przyjęte. Natomiast dzisiaj mam tylko podziękowania i 

chcę powiedzieć o tym że będziemy wspierać klub bo wiemy że sport jest 

najważniejszy bardzo ważny w życiu sport to chwile kiedy zajmuje się czas 

temu młodemu człowiekowi i uczy się go rywalizacji w dzisiejszym świecie 

niestety odporność na różne przeciwności losu rywalizacja jest potrzebna i 

uczą to ludzie którzy uczą ego ludzie którzy tak naprawdę są społecznikami 

mówiąc o problemach mówią o problemach jak gdyby które ich nie dotyczą  

małych dzieci i zawodników w klubie ale mówią dlatego że mają wrażliwość 

taką społeczną. Dziękuję bardzo za to że jesteście tam jest was coraz więcej 

jak obserwuję poprzednie lata to w chwili obecnej tych rodziców którzy 

zajmują się tymi dziećmi chociażby na zebraniu walnym w tym roku było 

znacznie więcej niż w latach poprzednich świadczy to że rodzice chcą aby 

sport w kierunku piłki nożnej się rozwijał kilka lat temu stworzyliśmy boisko 
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z nawierzchnią sztuczną mieliśmy i mamy w zamiarze budowanie 

następnych powiedzieć, boisk ale to wszystko będzie zależało od możliwości 

naszych finansowych od tego żeby móc jakoś działać i mam nadzieję że 

powiem przy tej okazji że będziemy mieć więcej firm, przemysłu na naszej 

gminie który pozwoli nam na to że budżet będzie mocniejszy bo te podatki 

będą płacone i jak gdyby plany i wytyczne mamy ku temu tworzymy tereny 

przemysłowe tworzymy miejsca chociażby pod fotowoltaikę która będzie 

nam przynosiła również jakieś pieniądze do budżetu gminy i będziemy 

starać się być w jakiś sposób mocniejszy. Mam nadzieję że takie czasy to 

takie czasy będą i na poziomie czterech trzech czterech lat coś takiego się 

wydarzy w gminie już wcześniej o tym mówiliśmy i walczymy o to z całą 

mocą aby mieć tak naprawdę dużo przemysłu albo więcej przemysłu który 

będzie przynosił nam dochody tak jak obserwujecie chociażby Gminy 

ościenne gdzie lokują się zakłady wtedy Gminy stają się mocniejsze wtedy 

Gminy stają się wydajniejsze bardziej przychylne społeczeństwu i w ten 

sposób ten rozwój jest ciągły coraz większy coraz większy coraz większy 

sami państwo słyszycie. Myślę że możemy dojść do tego czego chcemy i 

możemy poprawiać ciągle tą bazę sportową i być coraz bardziej przychylną 

gminą jeśli chodzi o sport a taką chciałbym żebyśmy byli bo Drodzy państwo 

sala gimnastyczna w Chechle sala gimnastyczna w Mogilnie mamy złożone 

może inaczej rozpoczęty przetarg na boisko sportowe przy szkole 

podstawowej w Chechle chcemy takie boisko również przy szkole 

podstawowej w Dobroniu tak naprawdę chcemy żeby te boiska były dwa w 

jednym czasie zrobione ale dziś gdzieś nie powiem o tych planach zbyt 

wiele. Dlatego żeby nie wybrzmiały jako obietnice my na tym po prostu 

pracujemy chcemy, aby pozyskać pieniądze z Ministerstwa Sportu i zrobić 

te dwa boiska sportowe dla szkoły podstawowej w Chechle i dla szkoły 

podstawowej w Dobroniu Myślę, że następne lata, kiedy zakończymy te 

większe inwestycje. Jeszcze raz dziękuję bardzo wszystkim tym którzy 

pracują nad sukcesami klubu sportowego iskry Proszę serdecznie 

podziękować wszystkim sponsorom. Proszę podziękować wszystkim którzy 

dzisiaj angażują w sposób taki, gdzie widać, że ktoś pozyskuje pieniądze 

czy tylko przychodzi to jest też bardzo dużo Proszę podziękować i sobie 

również podziękować za to co u nas jest robione i zwracać na to uwagę i 

mówić o tym, że jednak to wy panowie robicie tą dużą robotę dla tak 

naprawdę społeczności dziękuję bardzo dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa 

radnych jeszcze.  

Informacja z działalności Klubów Sportowych działających na terenie Gminy 

Dobroń stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
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Ad. pkt.  5. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 

do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” 

– edycja 2023); 

- Kierownik GOPS w Dobroniu G. Baranowicz omówiła projekt uchwały.  

- Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Sportu H. Grącka 

odczytała pozytywną opinię nr 38/87/2023 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszej uchwał. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Radny Rady Gminy w Dobroniu G. Minias nie wiem czy dobrze 

zrozumiałem. 420 godzin w ciągu roku? Przystępujemy od 1 kwietnia do 31 

grudnia więc tak jeżeli chodzi tutaj jeszcze konkretnie o tą średnią liczbę 

godzin pracy usług asystenta to będzie tak nie więcej niż 60 godzin w 

miesiącu, ale łączna liczba godzin do wykorzystania w tym okresie od 1 

kwietnia do 31 grudnia nie może być większa niż 420 godzin. Ile mamy 

takich osób którym będzie przypisany taki asystent? Jest jedna osoba 420 

godzin może godzina dziennie to znaczy tutaj jest pod taki zapis, że to 

niekoniecznie musi być właśnie godzina codziennie tylko może być w 

miesiącu 60 godzin nie więcej więc może to być na przykład w zależności 

od po prostu a w środę na dwie przychodzi a w czwartek nie ma jej wcale 

to jest kwestia ustalenia między tym nie więcej niż 60 godzin w miesiącu 

pani kierownik jeszcze mówiła, że to jest na rok a datę mówiła od 1 kwietnia 

do 31 grudnia. 

- Kierownik GOPS w Dobroniu G. Baranowicz program jest ogłoszony od 1 

stycznia z tym, że no my tutaj czekaliśmy na podpisanie umowy i dopiero 

rozpoczynamy od 1 kwietnia, czyli te osoby będą miały po prostu to 

skrócone te godziny Jeśli chodzi o ilość godzin. 

- Radna Rady Gminy w Dobroniu H. Gracka jeśli chodzi o naszą gminę to 

jest nowość tak program który pierwszy raz będzie realizowany Chciałam 

się zapytać ponieważ to interesowało członków mojej komisji kto kwalifikuje 

osobę taką do udziału w tym programie to jest pierwsza sprawa czy tylko 

jedna osoba została zakwalifikowana do kwoty jeśli tych kandydatów było 

więcej jakimi kryteriami się państwo kierujecie kwalifikując te osoby i 

kolejne pytanie czy dana rodzina będzie prowadziła dokumentację i co w tej 

dokumentacji ma się zmieścić i to wszystko kto będzie opiekę sprawował na 

co rozumiem że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej Ale czy to będzie 

winny ten z prawda urząd ale czy to będzie jakaś osoba pracownik 

oddelegowany do nadzorowania do kontroli no bo musi być też nadzór i 

kontrola realizacji tego programu.  
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- Radna Rady Gminy w Dobroniu U. Siwek  czy w rodzinach które 

obejmujecie tą pomocą z GOPS-u na przykład zdarza się ogólnie pomocą 

zdarza się że na przykład następne pokolenie i No niestety coś tam 

ponownie kuleje i przypuśćmy córka zakłada rodzinę i znowu no ta pomoc 

jest potrzebna i następne takie pytanie czy zdarzy się na terenie naszej 

gminy że jest osoba która do tej pory funkcjonowała prawidłowo nie było 

tam jakichś nie oczekiwała pomocy nadal się po tą pomoc nie ubiega 

aczkolwiek jest potrzebna i czy ktoś z zewnątrz to zauważa i zgłasza.  

 - Kierownik GOPS w Dobroniu G. Baranowicz poinformowała, że  jeżeli 

chodzi o nabór i zgłoszenia do tego programu był ogłoszony na stronie 

internetowej ośrodka ale też bezpośrednio pracownicy kontaktowali się 

głównie z osobami przede wszystkim z niepełnosprawnością ale też z 

osobami które świadczone mają z ośrodka pomocy usługi opiekuńcze które 

są sfinansowane z budżetu gminy ponieważ tutaj nie ma żadnej odpłatności, 

nie ma też udziału dlatego też staraliśmy się rozpropagować proponować 

taką właśnie usługę asystenta i właśnie tutaj po tym naborze mamy jedno 

zgłoszenie na takie usługi dotyczy to osoby niepełnosprawnej która od lat 

korzysta z usług właśnie finansowanych z budżetu gminy teraz będzie miała 

właśnie do usługi zapewnione w ramach tego programu. Jeżeli chodzi o 

nadzór kontrolę to kontrolę tutaj przede wszystkim ośrodek pomocy, ale też 

jest przydzielony pracownik będzie asystent zatrudniony na umowę 

zlecenie, jeżeli chodzi o dokumentację to całość dokumentacji spoczywa na 

nas to są załączniki do programu, którego musimy wykorzystać i stosować. 

Ośrodek rozpoczął działalność 1 kwietnia 2019 roku. Tak się składa że od 

samego początku i jestem tutaj przy tworzeniu i nadal kierownikiem więc 

jest to za chwilę będzie 33 lata jak istnieje działa ośrodek i z tego co 

zaobserwowałam to faktycznie jest kilka rodzin na przestrzeni tych lat gdzie 

że tak się określa Pomocy Społecznej polityce społecznej że jest to tak 

zwane dziedziczenie biedy z pokolenia na pokolenie i faktycznie tutaj no nie 

jest to jakaś duża liczba tych rodzin ale tak się składa że tak jest jak 

pamiętam z pomocy korzystali dziadkowie później rodzice a i wnuki teraz i 

pewnie będzie tak że z tych rodzin i prawnuki dalej będą korzystać bo no 

różne są przyczyny ale przede wszystkim to chyba też to że te rodziny liczą 

na wsparcie i niektóre nie są zainteresowane podjęciem pracy tylko 

korzystanie właśnie z pomocy socjalnej tym bardziej jeszcze teraz właśnie 

tych świadczeń jest więcej więc też nie są zainteresowani zatrudnieniem 

jeżeli chodzi o zgłaszanie osób do objęcia pomocą społeczną więc tutaj jest 

naprawdę szeroki zakres możliwość zgłaszania telefonicznie bezpośrednio 

na piśmie i tutaj na każdy właśnie tak i to może złożyć każdy taki wniosek 

zasygnalizować że jest osoba która wymaga pomocy. Czy należy rozpoznać 

jej sytuację materialno-bytową i to są No bardzo cenne zgłoszenia, bo 

rzeczywiście zdarza się, że no jeżeli mamy taką informację to to dotrzemy, 

bo to też No to nie jesteśmy w stanie, jeżeli nikt nie sygnalizuje dotrzeć tak 

to w praktyce wygląda, że może zgłosić to jest sąsiedzkiego zupełnie osoba 
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obca. Czasami jest to też instytucja, która zgłasza, szkoła, ośrodek zdrowia, 

ale też oczywiście rodzina przede wszystkim bliższa dalsza może wygląda, 

zgłaszać. 

- Brak dalszej dyskusji. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr XLIX/356/23 w sprawie przystąpienia do realizacji 

Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2023. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. pkt. 6.(Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 

do realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023); 

- Kierownik GOPS w Dobroniu G. Baranowicz omówiła projekt uchwały.  

- Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Sportu H. Grącka 

odczytała pozytywną opinię nr 38/88/2023 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszej uchwał. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Radna Rady Gminy w Dobroniu A. Bielecka zapytała skąd rekrutują 

państwo tych opiekunów. Czy to są osoby z jakiś agencji opiekuńczych czy 

pracownicy opieki społecznej. Rozumiem, że są przygotowani do tej pracy. 

- Kierownik GOPS w Dobroniu G. Baranowicz poinformowała, jeżeli chodzi 

właśnie o osoby, które mają świadczyć te usługi to oczywiście w programie 

są określone wymogi kwalifikacje i skład. Tak się składa, że w przypadku 

asystent osoby niepełnosprawnej będzie świadczyła te usługi opiekunka, 

która do tej pory świadczyła usługi tylko w ramach usług takich 

organizowanych tutaj przez ośrodek pomocy ma w odpowiedniej 

kwalifikacje ukończony kurs do świadczenia takich usług i jeszcze 

doświadczenie, gdzie też jest to doświadczenie wymagane przynajmniej 

półroczne i ona ma kilkuletnie. Zresztą no też od razu rodzina wskazała, 

żeby to była ta osoba, bo zna rodzinę jest opiekunką już kilka lat. Natomiast 

jeżeli chodzi o opiekę wytchnieniowa zgłosiła się pani sama zainteresowana 

z wykształceniem medycznym i też z kursami opiekuna medycznego znaczy 

tak wykształcenie medyczne to położna pracowała wiele lat w Pabianickim 

Centrum Medycznym ale też ma skończone dwa kursy opiekun medyczny i 

też właśnie opiekun osób niepełnosprawnych uczestniczyła właśnie w tym 

pabianickim centrum dwóch projektach Domu Pomocy Społecznej więc tutaj 

też jest doświadczenie jest powiem pani są z terenu Gminy Dobroń. 

- Radny Rady Gminy w Dobroniu G. Minias zapytał czy z tych dwóch 

programów wytchnieniowa i asystenta może skorzystać ta sama osoba? 
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- Kierownik GOPS w Dobroniu G. Baranowicz poinformowała, że wkluczają 

się tak też w czasie, kiedy jest właśnie świadczona ta opieka czy 

wytchnieniowa czy asystenta.  Nie mogą być świadczone usługi opiekuńcze 

te które do tej pory świadczyliśmy z ośrodka.  

- Radna Rady Gminy w Dobroniu M. Minkiewicz zapytała, czy ktoś może 

przystąpić w ciągu roku czy czeka na następny rok?  

- Kierownik GOPS w Dobroniu G. Baranowicz poinformowała, że niestety nie 

może, musi czekać aż będzie właśnie nabór. 

- Brak dalszej dyskusji. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 12 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr XLIX/357/23 w sprawie przystąpienia do realizacji 

Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. pkt. 7. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobroń na lata 2023 – 

2031); 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały.  

- Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa 

przedstawił pozytywną opinie Nr 48/180/2023 w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Brak dyskusji. 

- Bez Radnego Rady Gminy w Dobroniu A. Pułaneckiego – 11 osób obecnych 

na sali obrad. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 11 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr XLIX/358/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dobroń na lata 2023 – 2031. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. pkt. 8.  (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

uchwale Budżetowej Gminy Dobroń na rok 2023); 
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- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały.  

- Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa 

przedstawił pozytywną opinie Nr 48/181/2023 w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański poprosił o 

wyjaśnienie kwoty dot. przedszkola nowych możliwości.  

- Skarbnik Gminy Dobroń I. Mudzo poinformowała, że jeżeli chodzi o tutaj 

to przedszkole nowych możliwości to tak naprawdę dopiero jaka kwota nie 

została, bo dostaliśmy w tamtym roku. Całość środków na z Urzędu 

Marszałkowskiego na realizację tego zadania jeżeli chodzi o tak naprawdę 

wykonanie Jakie było zarówno ze środków Gminy z wkładu własnego jak i 

ze środków tych finansowanych z Unii Europejskiej no wiadomo było na 

koniec grudnia tak bo tak naprawdę do 31 grudnia płacone były faktury czy 

refundowane wydatki na podstawie not bo tutaj przy tym projekcie też tak 

jest i przy projekcie budżetu oraz przy uchwalaniu budżetu nie było jeszcze 

dokładnej kwoty 25 tysięcy 608,83 zł to była kwota która dochodów które 

nie zostały wykorzystane w tamtym roku jeszcze z przekazanych środków 

to znaczy zostało więcej bo 226 tysięcy ale jako dochody tego roku zostało 

zaplanowane 200 tysięcy a różnica jaka nie została wykorzystana ze 

środków z Urzędu Marszałkowskiego nie była zaplanowana w dochodach ani 

tamtego roku ani tego w związku z tym tutaj zwiększamy dochody tego 

roku czyli o te niewykorzystane środki z Urzędu Marszałkowskiego na  ten 

rok czyli to co zostało przekazane niewykorzystane z Urzędu 

Marszałkowskiego o to zwiększamy dochody roku 2023 jeżeli chodzi o 

wydatki jak widzimy tutaj jest 16 836 zł 86 gr wiadomo że ten projekt 

obejmuje nie tylko wydatki związane z dofinansowane z Urzędu 

Marszałkowskiego ale również nasz wkład własny i tutaj jak było zresztą 

była mowa WP wie całość zadania zmniejszamy generalnie z Urzędu 

Marszałkowskiego ale również nasz wkład własny i tutaj jak było zresztą 

była mowa w WPF-ile całość zadania zmniejszamy generalnie o 31 tysięcy 

jak państwo pamiętacie przetarg na wyposażenie tego oddziału kilka był 

ogłaszany kilkukrotnie bo za każdym razem cena oferowana była wyższa 

niż to co mieliśmy zaplanowane we wniosku i w swoich budżetach na którejś 

sesji zwiększaliśmy wartość projektu o 31 tysięcy złotych i to według 

informacji jakie mieliśmy w tamtym roku był to koszt niekwalifikowalny 

ponoszony z budżetu gminy ale nie wchodzący do rozliczenia procentowego 

o dofinansowanie w tym roku Urząd Marszałkowski ponieważ ponownie 

zwróciliśmy się z zapytaniem do Urzędu Marszałkowskiego czy jednak te 

nasze wydatki z tamtego roku nie mogą zostać zaliczone jako wkład własny 

Urząd Marszałkowski wyraził zgodę na to także tutaj będą to wydatki 

kwalifikowalne i tutaj nie musimy jak gdyby dodatkowych kosztów ponosić 

o te 31 tysięcy W związku z tym że w tamtym roku wydanych było więcej 
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ze swoich środków i to zostało zaliczone przez Urząd Marszałkowski jako 

wydatki kwalifikowalne w związku z tym teraz możemy ponieść w tym roku 

mniej wydatków mniej wydatków ze swoich jak gdyby środków budżetu 

gminy do realizacji tego projektu w związku z tym po stronie dochodów 

zwiększamy 25 tysięcy jako te środki unijne ale po stronie wydatków 

zwiększamy tylko o 16 836 jak gdyby różnicą zmniejszamy nasz wkład 

własny. Czyli generalnie z końcówką 7, czyli dofinansowane z budżetu Unii 

Europejskiej zwiększamy o 25 608, ale z 9, czyli wkład własny do realizacji. 

projektów zmniejszamy różnicą projekt należy zwiększyć o 16 836 zł i 86 

gr wynika to z tego faktu, że Urząd Marszałkowski wyraził zgodę na 

zatwierdzenie tych wydatków potraktowanie tych wydatków poniesionych w 

tamtym roku jako wydatki kwalifikowalne które są wkładem własnym. 

- brak dalszej dyskusji.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 11 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr XLIX/359/23 w sprawie zmian w uchwale Budżetowej 

Gminy Dobroń na rok 2023. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. pkt. 9. (Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Gminy Łask); 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak omówił projekt uchwały.  

- Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa 

przedstawił pozytywną opinie Nr 48/182/2023 w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Brak dyskusji.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie 11 głosami „za” 

przyjęła uchwałę Nr XLIX/360/23 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Gminy Łask. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. pkt. 10. (Informacja Wójta Gminy o ważniejszych decyzjach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji Rady Gminy); 
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- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że w dniu 10 marca 

bieżącego roku złożone zostały do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi dwa projekty o utworzenie klaso-

pracowni w Szkole Podstawowej w Dobroniu imienia Jana Pawła II. Zostanie 

objęty zakup wyposażenia pomoce dydaktyczne sprzęt audiowizualny 

termin realizacji to sierpień 2023 rok i koszt całkowity tego zadania to 67 

829 zł. Następna Eko Pracownia będzie umieszczona w szkole podstawowej 

imienia Jadwigi Wajsówny w Chechle tutaj zadanie będzie obejmowało 

uporządkowanie nasadzenie uporządkowanie terenu nasadzenie na tym 

terenie różne różnego rodzaju roślin termin realizacji tego przedsięwzięcia 

to czerwiec 2023 rok koszty całkowite 50 tysięcy dziewięćset 

dziewięćdziesiąt złotych do szkoły podstawowej w Dobroniu nasz wkład 

własny z budżetu gminy to prawie 8000 zł a do szkoły podstawowej w 

Chechle to 5,500 tys. zł jako wkład własny z budżetu gminy i chcę tutaj 

powiedzieć że tych Eko pracowni jest które mieszczą się w naszych szkołach 

już wcześniejszych okresach było kilka albo nawet już kilkanaście 

wyposażamy te ekopracownie w sprzęty odnawiamy te ekopracownie.  

Dzięki temu nie ponosimy wydatków z budżetu gminy w Dobroniu i nasi 

najmłodsi mogą się cieszyć już takimi nowinkami które będą znajdowały się 

w tych szkołach Drodzy państwo sam wniosek to nie wszystko bo ja zawsze 

powtarzam że wniosek Jeśli chodzi o wniosek trzeba ten wniosek po złożeniu 

jak gdyby trochę obserwować i rozmawiać z tymi którzy ewentualnie 

mogliby nam pomóc w pozyskaniu tych pieniędzy i tu się udaje natomiast 

za to wszystko bardzo dziękuję dyrektorom i wszystkim tym którzy się 

pochylają nad tymi pracowniami bo to jest jednak ogromny zastrzyk dla 

Gminy Dobroń co roku korzystamy z tego w tamtym roku. Największy 

zastrzyk do gminy do szkoły podstawowej w Chechle to kwota prawie 300 

000 zł na pracownię komputerową gdzie została wymieniona całkiem 

pracownia komputerowa na nową nowatorską tak bym to nazwał teraz 

czekamy aby móc z jakiegoś programu oraz podobnego programu 

wyposażyć chociażby szkołę podstawową w Dobroniu która jest druga jak 

gdyby w kolejności oprócz tego jak wcześniej informowałem mamy złożone 

trzy wnioski do Urzędu Marszałkowskiego na Sołectwo na plus na kwoty po 

12 tysięcy złotych jest to sołectwo w Poleszynie, sołectwo w Róży i sołectwo 

w Baryczy dwa wnioski pisaliśmy osobiście jeden wniosek z Baryczy został 

złożony z tego co się orientuje przez samo sołectwo w Baryczy i tutaj też 

będziemy starali się z wszelkich mocy aby te pieniądze dotarły do naszych 

sołectw i za pomoc w tym zakresie bardzo serdecznie dziękuję. W dniu 23 

marca bieżącego roku do Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Łódzkiego złożyliśmy wniosek na tak zwane ścieżki edukacyjne zielone 

ścieżki edukacyjne i chcemy skorzystać z kwoty 149 tysięcy złotych. Przy 

wkładzie własnym 659 zł z budżetu gminy, aby móc w szkole podstawowej 

w Mogilnie, ponieważ tam teraz kończy się budowa sali gimnastycznej 

chcielibyśmy, aby móc dokonać nasadzeni kwiatów czy roślin przed tą 

szkołą, aby móc zmienić obejście w związku z tym chcemy skorzystać z 
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projektu Marszałkowskiego z tak zwanych ścieżek edukacyjnych zielonych 

ścieżek edukacyjnych i wykonać nasadzenia na terenie szkoły w Mogilnie. 

Poza tym złożyliśmy wniosek rezygnując wcześniej z wniosku sołectwo na 

plus właśnie w Mogilnie który obejmowałby plac zabaw zrezygnowaliśmy z 

tego wniosku ponieważ ukazał się nowy nabór na i możliwość skorzystania 

z dodatkowych pieniędzy ale te pieniądze i wnioski wzajemnie się 

wykluczały z 12 000 zrezygnowaliśmy na potrzeby wniosku który złożyliśmy 

na 100 tysięcy złotych i za te 100 000 zł będziemy chcieli aby zbudować 

plac zabaw który wcześniej był zdemontowany i na tym miejscu gdzie był 

plac zabaw w tamtym roku zaledwie w tamtym roku wybudowaliśmy salę 

gimnastyczną i w tym roku z sala gimnastyczna będzie już do oddania jest 

to tempo naprawdę bardzo duże gdyby nie przeciwności które powstały na 

skutek awarii związane z wodą już w tym momencie mielibyśmy pozwolenie 

na użytkowanie i moglibyśmy użytkować tą salę gimnastyczną. Jeśli chodzi 

o drogi to sprzątaliśmy teren przy drogach gminnych i powiatowych 

wycinaliśmy zakrzaczenia przy tych drogach wyrównywaliśmy drogi 

szutrowe na terenie gminy w sołectwie Chechło pierwsze, Chechło drugie, 

Poleszyn, Orpelów, Morgi, Barycz, Dobroń, Poduchowny pozostały głównie 

drogi podmokłe ale drodzy państwo jeśli aura będzie pozwalała i te drogi 

będą wysychać będziemy te drogi w jakiś sposób remontować i utwardzać 

rozpoczęliśmy pracę przy przebudowie drogi w Markówce państwo wiecie że 

na drogę w Markówce i Wincentowie udało się pozyskać pieniądze albo 

pracowaliśmy nad pozyskaniem tych pieniędzy do tych dwóch sołectw i 

otrzymaliśmy prawie 3 miliony złotych na poprawę nawierzchni na tych 

drogach tam będzie nawierzchnia asfaltowa po przeprowadzonym przetargu 

udało się uzyskać cenę tak naprawdę o 200 kilka tysięcy złotych niższą niż 

zakładaliśmy i te prace lada moment rozpoczną się w tych dwóch sołectwach 

Sołectwie Markówka i sołectwie Wincentów Mamy nadzieję że takie prace 

dwa tygodnie zostaną miesiąc szkołą, dokończone.  To jest około czterech i 

pół kilometra drogi 4,5 km drogi będziemy robić za kwotę 2 miliony chyba 

600 tysięcy złotych te pieniądze prawie w całości pochodzą z rządowego 

programu Polski Ład to że za wszystkie podpowiedzi w tym zakresie również 

dziękuję wszystkim tym którzy starali się aby te pieniądze zostały w jakiś 

sposób do nas u nas tutaj zgromadzone my teraz będziemy wykonywać już 

czynności te najmilsze czyli czynności które znajdują się na gruncie będzie 

to już widocznie widoczne tak po prostu wzrokowo. Usuwaliśmy awarię na 

sieci kanalizacyjnej czyściliśmy przepompownie również awarie, które 

powstają na sieci wodociągowej w tym miesiącu albo w tym okresie 

pomiędzy ostatnią a obecną sesją usuwaliśmy. Poinformował, że  w 

miesiącu marcu ogłosiliśmy postępowanie przetargowe mówimy o tym że 

chcemy wyremontować drogę i kilka pozostałych dróg w gminie Dobroń tak 

naprawdę za kwotę prawie 10 milionów złotych i tutaj ogłosiliśmy nabór 

ogłosiliśmy przetarg przede wszystkim nazwę to tak na ulicę Sportową oraz 

Rolniczą w Dobroniu Podleśną w Chechle, Ogrodową, Fabryczną w Dobroniu, 

Parkową w Dobroniu i przebudowę ulicy Kwiatowej i Łąkowej w Chechle 
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drugim to wszystko mieści się w jednym programie te pieniądze pochodzą 

z programu rządowego Polski ład ogłosiliśmy przetarg i w pierwszym 

ogłoszonym przetargu nie mieliśmy żadnej oferty z której moglibyśmy 

skorzystać inaczej nie mieliśmy żadnej oferty złożonej przez przedsiębiorcę 

czas się nam kończył i kurczył ponieważ po  przekazanej promesie mamy 9 

miesięcy na wykonanie działania w tych 9 miesiącach trzeba zmieścić 

projekt który wykonywaliśmy. Na to działanie jest 140 000 zł i tak naprawdę 

zaczęliśmy to działanie w listopadzie w listopadzie 2021 roku tworzenie 

projektu tworzenie pozwoleń uzgodnień trwało bardzo długo aż do miesiąca 

stycznia tak naprawdę 2023 roku uzgodnień z Wodami Polskimi uzgodnień 

z Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad uzgodnień w samym urzędzie w 

starostwie powiatowym ale i też jak gdyby tworzenie tego całego projektu 

który zakłada nie tylko nawierzchnie nie tylko ścieżkę Czy chodnik ścieżkę 

rowerową czy chodnik ale również i przełożenie części wodociągu bo jest 

kolizja z siecią gazową więc tutaj też trzeba było uzgadniać. Trwało to aż do 

stycznia, ale rok temu wtedy, kiedy pojawił się nabór na skorzystanie z 

pieniędzy z polskiego ładu my złożyliśmy wnioski w miesiącu chyba lutym 

w miesiącu tak naprawdę maju czerwcu już wiedzieliśmy, że te pieniądze 

dostaliśmy, czyli został ogłoszony nazwę to werdykt na ten rok, po 

uzyskaniu wszelkich zgód w wykonaniu projektu ogłosiliśmy przetarg o 

czym mówię do przetargu nie zgłosiła się żadna firma i tutaj ogromny stres 

ogromny problem i pytanie, dlaczego tak się stało. Dlaczego żadna z firm 

nie złożyła żadnej oferty trudno mi tutaj wyrokować ale chcę powiedzieć o 

czymś takim że płatność w Polskim Ładzie dzieli się tylko na trzy pytanie, 

płatności trzy raty coś co kosztuje bardzo dużo firmy muszą oczywiście mieć 

swoje pieniądze żeby wykonać jakieś działanie A my zapłacimy jakąś część 

albo korzystać z pieniędzy które są zakredytowane czyli tak naprawdę z 

banku nie wiem czy podstawa była do tego że firmy tak dużo mają pracy 

albo nie mają pieniędzy żeby przystąpić do tego przetargu. Natomiast w 

tamtym czasie to było z 3 tygodnie temu ten dzień kiedy jest kiedy tak 

naprawdę stwierdziliśmy że nie mamy żadnej oferty ogłosiliśmy kolejny 

przetarg i ten kolejny przetarg został utworzony w poniedziałek na tym 

kolejnym przetargu Drodzy państwo do tego do tego przetargu zgłosiły się 

cztery firmy i teraz szukam Drodzy państwo już chyba mam kwoty jakie w 

przetargu nam zaoferowano mając na to niecałe 10 milionów jedna z kwot 

wynosiła 19 milionów 858 tysięcy złotych czyli 100% więcej niż mieliśmy 

niższa oferta to oferta 13 milionów prawie 14 - 13 milionów dwieście i mamy 

najtańszą ofertę Drodzy państwo 12 milionów 853 000 zł czyli musimy 

znaleźć prawie 3 miliony złotych aby dołożyć do tej inwestycji bo liczę 

jeszcze wkład własny Drodzy państwo i mówię o tym że niecały 10 milionów 

to były pieniądze z rządowego programu i my te 3 miliony. Musimy znaleźć, 

gdzie my te pieniądze znajdziemy jeszcze tego nie wiem jeszcze na razie w 

tym momencie. Nadmienił, że  jeśli chodzi o te drogi złożyliśmy projekt 

skonstruowaliśmy projekt na to aby ktoś mógł nadzorować tę pracę bo tych 

prac jest bardzo dużo i chcieliśmy żeby to robił w naszym imieniu to 
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dokończony i chyba źle by było gdybym tą kwotę w jakiś sposób ujawniał 

ale Drodzy państwo chcę powiedzieć o tym że kwota jaką najdroższą ofertę 

dostaliśmy na tak zwanego inspektora nadzoru to 159 tysięcy potem 154 

tyś 103 tyś i najtańsza w tym przetargu była oferta 60 000 zł ten przetarg 

również unieważniliśmy i zaczęliśmy procedować następny przetarg i w 

następnym przetargu mogę powiedzieć że kwoty jakie zostały nam tutaj 

jakie zostały nam zaproponowane już państwu czytam Trochę się zgubiłem 

w tych kartkach To jest kwota Drodzy państwo 135 tysięcy złotych 71 000 

zł i 59 000 zł jeśli chodzi o koszty ponoszone na takie mamy wartości i takie 

mamy liczby i kwoty które zostały w przetargu że tak powiem zaoferowane 

przez podmioty które chciałyby z nami funkcjonować oprócz tych wszystkich 

rzeczy i przetargów najważniejszych o których teraz mówię chciałbym 

jeszcze powiedzieć o przebudowie i remoncie przebudowy może inaczej a 

chciałbym powiedzieć o budowie sieci kanalizacyjnej i wodociągowej jeśli 

chodzi o sieci kanalizacji na to miałaby się znaleźć ta inwestycja na poziomie 

i na terenie ulicy Hłaskiego,  Herberta Broniewskiego Tuwima Konopnickiej 

i Witosa w Dobroniu czyli w sołectwie Dobroń Poduchowy czyli w tym samym 

sołectwie w którym znajduje się ulica Sportowa. Sieć kanalizacyjna to około 

półtorej kilometra z półtorej kilometra następnie to Drodzy państwo budowa 

rurociągu i przepompowni na tym terenie liczę w głowie teraz całą długość 

tego wodociągu i Drodzy państwo będzie koło będzie to około dwóch 

kilometrów wykonanego. Ponieważ przetarg został ogłoszony i on trwa po 

ogłoszonym przetargu na następnej sesji powiem państwu jak sprawa 

wygląda obserwujemy w każdym wypadku że ceny idą ceny które zostają 

przedkładane przez przedsiębiorców są znacznie wyższe od zakładanych 

wcześniej i ale mam nadzieję Drodzy państwo że zmieścimy się już w 

założonym budżecie i nie trzeba będzie dokładać do kanalizacji do wody bo 

teraz 3 miliony gdzieś tam w zanadrzu o czym mówiłem wcześniej już 

chociażby na spotkaniu w Mogilnie w Ochotniczej Straży Pożarnej kiedy 

mówiliśmy o samochodzie strażackim mówiliśmy o tym że jest to z ciężki 

rok ciężki czas i realizacja tego zadania może być dla nas bardzo trudna. 

Poinformował, że   jeśli chodzi o kanalizację i wodę to pozyskaliśmy na to 

pieniądze z Urzędu Marszałkowskiego była to praca tworzona w miesiącu a 

naprawdę styczeń albo grudzień 2021 i ona trwała aż do miesiąca chyba 

kwietnia Jeśli chodzi o składanie wniosku albo maja 2022 roku potem tak 

naprawdę rzutem na taśmę otrzymaliśmy pieniądze na ten cel. 

Poinformował, że w miesiącu marcu złożyliśmy w tym roku został złożony 

wniosek o dofinansowanie w ramach rządowego Funduszu Rozwoju dróg  są 

to jest to kierunek i wniosek złożony u pana wojewody ten wniosek w tym 

wniosku zapisaliśmy remont chodnika w Mogilnie Małym tak w zasadzie 

budowę chodnika w Dobroniu Małym, Przepraszam Dobroniu Małym i 

Dobroniu Dużym w Dobroniu Dużym mieliśmy pieniądze w budżecie Gminy 

wyznaczone nam na zbudowanie i z pieniądze pochodziły z funduszu 

sołeckiego na zbudowanie następnej części chodnika w tym w Dobroniu 

Dużym i te pieniądze chcielibyśmy przeznaczyć na wkład własny do wniosku 
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który złożyliśmy na chodnik w Dobroniu Małym i w Dobroniu Dużym Drodzy 

państwo my pieniędzy chcemy pozyskać jak najwięcej bo z naszego budżetu 

gminy zaledwie nas stać w chwili obecnej na to aby móc płacić tak naprawdę 

energię elektryczną czy też gaz czy utrzymywać się w jakiś w jakimś stopniu 

szkoły Natomiast jeśli chodzi o stricte inwestycje tych pieniędzy jest coraz 

mniej i coraz mniej możemy przeznaczyć na inwestycje z naszych pieniędzy 

budżetowych my musimy się starać o dotacje zewnętrzne o pieniądze 

zewnętrzne i za to wszystko dziękuję wszystkim pracownikom i wszystkim 

którzy tak naprawdę czuwają nad tym piszą wnioski liczą te pieniądze dzięki 

temu możemy mówić o tym że mamy do wykonania jakieś czynności i te 

czynności pochodzą z pieniędzy właśnie tych zewnętrznych.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusje. 

- Radna Rady Gminy w Dobroniu U. Siwek poinformowała, że przede 

wszystkim bardzo dziękuję, bo to, że w moim okręgu wyborczym ul. 

Sportowa bardzo potężne wyzwanie i za to bardzo dziękuję, aczkolwiek tutaj 

wspomniał pan Wójt o ulicy Parkowej pytałam na komisji i bardzo prosimy 

i właśnie też była wpisana więc liczę na to, że będzie zrobiona a dokończona 

Ogrodowa zaraz i tutaj od razu Powiem tak No przepraszam pewnie jestem 

trudna już wchodzę w głowę. Powiem tak to akurat my jesteśmy 

pośrednikami między mieszkańcami i no to mnie obdarzono tym zaufaniem 

w moim okręgu i wstając tutaj prosząc, kiedy już minie kadencja nie będzie, 

że to ja tutaj byłam upierdliwa uporczywie prosiłam. Będzie zasługa pana 

wójta i zasłużona i dlatego też proszę, aby jeśli już będą te sprzęty, aby ta 

Parkowa i Ogrodowa były dokończone Chodzi mi o ten zerwany asfalt będzie 

to dużo tego materiału czy to będzie wykorzystane na terenie gminy gdzieś 

co się z tym dzieje jak to wygląda.   

- Kierownik GKiOŚ poinformował, że zakres przetargowy który był 

ogłoszony, który pan Wójt tutaj przed chwilą opowiedział jest uwzględniona 

ulica Ogrodowa, Parkowa, Fabryczna, Rolnicza i dwie ulice w Chechle 

Łąkowa i Kwiatowa i oprócz tego cała ulica Sportowa. 

- Radna rady Gminy w Dobroniu H. Grącka zapytała czy harmonogram 

realizacji stacji uzdatniania wody jest realizowany zgodnie z planem, 

ponieważ wodę mamy bardzo kiepską No i nie możemy się doczekać i teraz 

tak boję się, że do grudnia aż to jeszcze się przesunie ten termin a to jest 

nasze zdrowie więc czy to jest zgodnie z harmonogramem realizowanej czy 

rzeczywiście jest to planowane zakończenie w grudniu. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Dobroniu T. Różański zapytał  o ulicę 

sportową jeżeli państwo otworzyli drugi przetarg teraz słyszę że jest 

negocjacja z państwa strony z firmami który tam złożyły to czy państwo po 

negocjacjach powiedzą nam czy przystępujemy do trzeciego przetargu czy 

się, po negocjacjach opierają się państwo że robimy ten jaka cena będzie 

czy państwo wynegocjują czy nie to nie wiadomo czy opieramy się na 
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najniższej ofercie i robimy to no bo wiadomo czas mija a czy przystępujemy 

będziemy przystępować do trzeciego przetargu czy nie Bo ja nie rozumiem 

na razie takiego tłumaczenie negocjacja i tak dalej. 

- Kierownik GKiOŚ poinformował, że Pani radna zadała pytanie tutaj w 

kwestii zakończenia inwestycji przy stacji uzdatniania wody otóż jest to 

koniec roku tak. Tam jest to jakby ten ostatni okres który ma być jednak 

Jeśli się uda skrócić ten okres to to pewnie będziemy o to zabiegać prace 

są zgodnie z harmonogramem wczoraj mieliśmy tutaj naradę budowy jakby 

jest to co było zaplanowane i w harmonogramie to jest realizowane 

natomiast nie zgodzę się z tezą że woda jest złej jakości tutaj woda złej 

jakości byłaby niedopuszczona do możliwości spożywania tutaj Może jest 

więcej jakichś minerałów które w innych może miejscowościach bądź innych 

wodociągach nie występują ale jest jednak to wszystko mieści się w 

regułach które są przyjęte przez ośrodki które nadzorują takie jakby tutaj 

dostarczanie wody powiem także no na pewno będzie jakość filtracji dużo 

lepsza tak nie mniej jednak okres właśnie dlatego jest ten okres trochę 

dłuższy ponieważ żeby te filtry mogły zacząć działać należycie musi być ten 

okres pracy i będzie tutaj właśnie dlatego było żeby o nie = przełączać jakby 

że do końca ma działać stara stacja i dopiero później nowa żeby mogły się 

pracować te złoża Jakby zacząć pracować na pełnych obrotach być może 

jeśli się uda to wcześniej Będziemy to przełączać ale jakby nie chcemy też 

bo ten okres to nie nastąpi i tak tylko no musi też ta ilość zanieczyszczeń, 

które gdzieś tam w wodociągu są no to jednak krąży tam mniej czy więcej 

i to wszyscy wiemy że po jakieś tam interwencji straży jeśli się pobierze 

jakąś tam wodę no to te osady są na rurach i których no z reguły nie czyści 

się tak to są rzeczy nieszkodliwe niemniej jednak są te osady to są minerały 

które się osadzają i później to jakiś okres wypłukiwania będzie następował 

ale no chcielibyśmy żeby to było wcześniej ale będziemy czekać do okresu 

aż będzie ta woda należytej jakości tutaj no proszę o wyrozumiałość 

Negocjacje. Otóż prawo dopuszcza możliwość jakby dwuetapowego 

realizowania postępowania przetargowego. Pierwszy raz ofertę składają 

firmy i później my możemy do negocjacji przyjęliśmy tutaj przy tym 

przetargu przy drugim taką opcję żeśmy odznaczyli mówiąc kolokwialnie 

tam w tym systemie bo teraz to się wszystko odbywa elektronicznie nie ma 

już żadnej papierowej nikt nie składa oferty papierowo wszystko jest 

elektronicznie przez portal i tam zaznaczyliśmy tutaj sobie możliwość 

negocjacji i zaprosimy tutaj firmy do jakby no po otworzeniu tej pierwszej 

pokazanie tej pierwszej wartości którą zaproponowali żeby jeśli będą 

ochoczy obniżyć któryś tutaj z nich poniżej tej ceny która jest na dzień 

dzisiejszy najniższa no wtedy rozważymy że tak powiem możliwość 

podpisania wobec tych wykonawców poza tym otóż pan Wójt mówił że 

brakuje ponad 2 miliony pięćset tysięcy tak na realizację tegoż 

przedsięwzięcia i dlatego tutaj no jakby te negocjacje być może z mniejszą 

troszeczkę tą kwotę 3 przetargu raczej nie będzie ponieważ trzeci przetarg 
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jakby już nie mamy czasu na to żebyśmy mogli ogłosić kolejny przetarg bo 

już tutaj zgodnie z tym minęły te 9 miesięcy i to postępowanie które jest 

teraz prowadzone musi zakończyć się podpisanie umowy.  

 

Ad. pkt. 11. (Korespondencja i sprawy różne); 

- Radny Rady Gminy w Dobroniu D. Becht poinformował, że na ulicy 

Gojawiczyńskiej przy numerze 26 obniżyło się teren przy studzience i ta 

studzienka bardzo wystaje więc tam podsypać coś trzeba zaradzić, bo ktoś 

sobie miskę w samochodzie urwie. Na wysokości numeru 26 teraz tak 

jeszcze jedna sprawa Nie ma tutaj sołtysa ode mnie ale mam upoważnienie 

do przekazania pewnej informacji do urzędu dziewiątego grudnia wpłynęła 

petycja w sprawie montażu progów spowalniających na ulicy Karolewskiej 

oczywiście chciałbym żeby ta petycja czy opinie wydała komisja rolnictwa 

żeby to zostało przekazane żeby była jasna opinia komisji rolnictwa tak jak 

to rada ustaliła dlatego przekazuje kopię tutaj panu przewodniczącemu 

Dziękuję bardzo najbliższej na najbliższą komisję rolnictwa. 

- Radny Rady Gminy w Dobroniu G. Minias zapytał w sprawie ulicy 

Sportowej chyba pani Siwek zadała pytanie co z tym pokruszonym asfaltem 

będzie czy to wróci jakby jako materiały dla naszych dróg Czy to jeżeli 

Wykonawca jest swój jakby nie wiem jak tam przetargu jest po prostu to 

ujęte to bym prosił taką informację jeszcze i tak już dotarł wiosna się 

zaczyna ładnie przyczepione kapliczki z nazwami ulic czy jak służby 

techniczne nasze jeżdżą po terenie gminy robiąc jakieś tam naprawy czy 

inne wykonują swoje czynności mogliby zwrócić uwagę czy poprawić ją tam 

do pionu czy zaradzić, tam usunąć tutaj przykładem ulica Szkolna przy 

wyjeździe na drogę Wojewódzką 482 takie brakujące tam przy ul.  

Poprzeczna, Zielona a nie ma tabliczki leży taka stara, ale można tam 

podmienić byłoby to ładnie wyglądało to zawsze świadczy o nas o 

gospodarzach i tego jeszcze jedno pytanie już może takie czy jest możliwość 

przeniesienia tablicy informującej o miejscowości Dobroń czy która się 

znajduje na ulicy Słonecznej przed przejazdem kolejowym, bo my tak na 

tej ulicy Słonecznej to żyjemy troszeczkę po za Dobroniem nie wiem tamte 

100 metrów przed przejazd na gruncie gminnym. Czy jest taka możliwość, 

a jeżeli nie to chociaż nawet ją poprawić, bo ona też taka pochylona się 

przewraca już.  

- Radny Rady Gminy w Dobroniu W. Bąkowski nadmienił o drodze 

powiatowej do Ldzania jeszcze takich poboczy cały czas, ale to uzupełnienie 

tych ubytków takich w asfalcie I choć jeszcze o to poproszę z w stronę 

rowów, żeby to po prostu zebrali to wtedy ta woda tam nie stała i te pobocza 

w nim naprawiać. No to tak samo jest u nas na kolonii też by było takie ta 

ziemia do zebrania więc pobocza to już tam w któryś raz z kolei powtarzam 
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i droga w Róży powiatowa do Ślądkowic też prośba do powiatu o 

naprawienie pobocza. 

- Radna Rady Gminy w Dobroniu U. Siwek  poinformowała, że jest problem 

i zatrzymując się dwa jednocześnie ale to może tak wewnętrznie na pewno 

można załatwić pytanie jest bo stacja paliw w tą stronę Łasku czy jakieś 

kroki gmina podejmuje aby tam no jest nieładnie i to już nie pierwszy rok i 

mieszkańcy też się interesują czy to płacą podatki jest to firma wiem i jak 

to wygląda prawnie czy rowów, ten teren nie będzie nikogo interesował i 

może jest możliwość w przyszłości aby to przejęła gmina czy to jest 

niemożliwe jak to wygląda. 

- Radna Rady Gminy w Dobroni B. Jóźwiak zapytała, czy byłaby możliwość 

dołożenia zabawek dla naszym placu zabaw, ponieważ jest coraz więcej 

dzieci jak jest ciepło tam jest mnóstwo dzieci, żeby coś tam można było 

jeszcze dołożyć urządzenia. 

 - Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że jeżeli chodzi o sprawy 

drogowe które tutaj wybrzmiały my sobie zapisaliśmy i będziemy starać się 

czy uzupełniać jakieś rzeczy które miały czy a lub też no zamieniać czy 

wyposażać w coś jeśli chodzi na przykład o tablice których gdzieś nie ma 

będziemy chcieli że tak powiem to uzupełniać natomiast z takich 

ważniejszych rzeczy które tutaj padły to progi na ulicy Karolewskiej tam 

część mieszkańców druga część się nie chce tych progów natomiast 

przyjrzymy się i mam nadzieję że Komisja rolnictwa wyda jakąś opinię w 

tym kierunku jeśli chodzi o rzecz która jest bardzo ważna jeśli chodzi o 

naszą starą albo nieczynną już stację paliw stacje CPN Drodzy państwo my 

o tym rozmawialiśmy już wcześniej mówimy o tym tam Drodzy państwo 

właściciel który prowadził albo który jest właścicielem tej stacji jest nie do 

zlokalizowania tak przez nas przez inne instytucje takie jak banki Czy Urząd 

Skarbowy czy ktokolwiek jest to teren prywatny i czasami tak bywa że nic 

z tym nie możesz zrobić to po prostu i akurat w tym momencie wygląda tak 

jak wygląda wystawił mamy zobowiązania w stosunku do CPN-u i nie 

możemy ich tak jak inne instytucje wydobyć i z tym ten temat jest trudny i 

tak naprawdę Drodzy państwo nie wiem jak sobie z nim poradzić żeby było 

pięknie żeby znaleźć właściciela i żeby właściciel cokolwiek tam że tak 

powiem mógł jakieś działania wykonać czy też nie wiem Ten czy cokolwiek 

żeby się tam zadziało w kierunku takich żeby raz było bezpiecznie a dwa 

żeby nie było nie tworzyło się na tym terenie wysypisko śmieci ale jeszcze 

raz mówię nie jesteśmy w stanie znaleźć tego właściciela nic się nie zmieniło 

od chyba siedmiu lat w tym kierunku jeśli się coś zmieni Drodzy państwo 

chętnie was poinformuję powiem o tym co można w tym temacie zrobić jeśli 

chodzi  o zabawki na placu zabaw w Chechle nowe zabawki zawsze Drodzy 

państwo pamiętajcie o tym że można coś wykonać to jest rzecz finansowa 

wtedy jak znajdziemy na to pieniądze ale jest jeszcze rzecz prawna czy 

tamte zabawki się zmieszczą ponieważ trzeba strefy bezpieczeństwa zawsze 
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zawrzeć i nie postawimy zabawki jeśli nie znajdziemy tych bezpieczeństwa 

moglibyśmy o tym porozmawiać zapisać sprawdzić jakby zaplanować 

odpowiedzieć ale no nie w tym momencie to myślę że to się wydarzy w 

jakimś czasie z panem kierownikiem tutaj porozmawiamy być może się 

spotkamy tam będziemy mówić o tym co będzie trzeba zrobić. Jeśli chodzi 

o asfalt tłuczeń zapamiętajcie bardzo państwa proszę wtedy, kiedy 

wykonujemy działanie inwestycyjne na drogach być może część tego 

asfaltu, czyli tak zwanego frezu jest zdejmowana, żeby wyrównać 

nawierzchnię, ale ta część asfaltu jest już odpadem ona jest do 

zadysponowania, przez firmy które nam które nam wykonują działanie 

takiego destruktu tak jak kiedyś nie możemy kupić, ale i też pozyskać 

wykorzystać, żeby móc nie wiem go przeznaczać na jakieś odcinki drogowe 

to jest odpad. W ostatnim czasie wtedy, kiedy było zalanie chociażby sali 

gimnastycznej w Mogilnie był całkiem nowy parkiet i on był on musiał być 

zutylizowany niestety trzeba było mieć tą kartę już nie pamiętam do która 

była i była ważnym dokumentem, żeby przedstawić ubezpieczającemu ten 

obiekt, żeby pozyskać z powrotem pieniądze. Uwierzcie nowy parkiet został 

oddany nie wiem czy do wykorzystania czy nie do wykorzystania nie wiem 

musiał być zutylizowany i aż serce bolało ale oprócz wykładzin No oprócz 

wszystkich rzeczy które były tak naprawdę nowe a były zdemontowane i tak 

samo to wygląda jeśli chodzi o asfalt jeśli asfalt frezujemy robi to firma 

wykonująca nam działanie jest to odpad i jest to nie do przejęcia jest to 

rzecz którą nie wolno że tak powiem umieszczać na innych drogach to tyle 

żebyście państwo pomyśleli wiedzieli już o tym czym jest tak naprawdę frez. 

Czym jest destrukt, o którym wcześniej mówiłem, że można wykonywać 

takie czy inne działania na podstawie właśnie użycia tego destruktu. Świat 

się zmienia sami państwo wiecie tematyka śmieci tematyka szamb która 

tak naprawdę jest teraz rozwiązywana od miesiąca stycznia, gdzie zmieniło 

się prawo i każdy z mieszkańców Musi przedstawić, jak gdyby do kontroli 

chociażby umowy, którą ma podpisaną na odbiór ścieków i musi mieć 

udokumentować odbiór tych ścieków świat się zmienia Drodzy państwo 

idziemy w kierunku ekologii idziemy w kierunku Ochrony Środowiska i 

proszę to zrozumieć pamiętać o tym, że frez jest po prostu odpadem. 

- Kierownik GKiOŚ T. Ignaczak poinformował, że część tych dróg szutrowych 

jest wyrównana, ale część jakby nie była aura nie pozwoliła jeszcze do 

dotrzeć będziemy wracać. Proszę też o sygnały tak jakbym gdzieś tam 

jakieś no niestety było robione znów te deszcze to wrócimy wyrównamy. Do 

Powiatu oczywiście napiszemy pismo tutaj z tymi rzeczami Postaram się 

żeby to pobocze było tutaj na Kolonii Ldzań zrobione i tutaj Lipowa której 

już zgłoszone już trochę tłucznia mamy no ale jeszcze teraz tutaj działamy 

tak no przy wycinaniu tych rowów tak jest taka droga w Tereninie co prawda 

tutaj nasi mieszkańcy i ogólnie tam mało korzystacie z tego niemniej jednak 

sporadycznie tutaj nasi mieszkańcy no ale też tam musimy to zrobić 

ponieważ tam jakby zaczynają się upominać o odszkodowania stan tej drogi 
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jest bardzo zły tam no chcemy jakoś tam żeby jakaś przejezdność była. Jest 

to droga tam od Róży w kierunku Pawlikowic dalej tam Hermanów Terenin, 

bo tam jest prawie 2 km drogi takiej no to, gdzie mówię, że mieszkańcy 

tam nie bardzo korzystają Niemniej jednak No musimy jakoś tam 

przywrócić, żeby była chociaż przejezdna. Proszę państwa już nie 

inwestujmy tutaj w tą Sportową. Sportowa mam nadzieję, że tutaj za 

chwilę. Tłuczeń jest bardzo drogi już tutaj się zrobił. No gdzie w tamtym 

roku żeśmy kupowali tam po 60 - 70 zł za tonę teraz jest ponad 100 zł za 

tonę za dolomit. W tamtym roku już rozpoczęliśmy procedurę projektowania 

drogi tutaj naprawy drogi tak z Kolumny do Baryczy napotykamy na 

problemy pierwsze już tam problemy były przy pokazaniu granic tak bo 

dzisiaj droga żeby można było projektować trzeba wznowić granicę 

ponieważ no te granice nie były wznawiane to trzeba zacząć od wznowienia 

granic wtedy koszty mapy do celów projektowych robią za dwa trzy razy 

droższe No to już tutaj jakieś problemy napotkaliśmy teraz mamy problemy 

tam z chociażby odpływami, które gdzieś tam przepływają rowy przez drogę 

pod przepływa tam tych później my musimy odprowadzić wodę z korony 

drogi do rowu końcówka to ten rów jakby się kończy na naszym gruncie 

dalej jest własność prywatna trzeba zgody tych właścicieli na 

odprowadzenie tej wody naprawdę są takie niby błahe problemy które my 

musimy jako urzędnicy przed kolejnymi urzędnikami to udowodnić że to 

jest należycie poprawnie ale to są stosy dokumentów i książek, próśb 

negocjacji tutaj z właścicielami tych gruntów przyległych poza tym jest 

problem tam z szerokością pasa drogowego no dzisiaj już przy takich 

przebudowach trzeba inne standardy zachować tutaj w przyszłym w 

ubiegłym roku weszło nowe rozporządzenie na temat dróg i tutaj szerokości 

tego pasa jezdni na nim tutaj będą problemy przy kolejnych inwestycjach 

tutaj bo dzisiaj droga taka o statusie drogi gminnej tak musi nadzieję, być 

minimum 5,5 metra Szeroka tak i czasami za się takie te grunty że tak 

powiem nasze inne są węższe tak te pasy jezdnie drogowe i tu zaczynają 

się schody i później nawet przy zwykłym zgłoszeniu gdzie chcemy jakieś 

utwardzenie zrobić No to już Starostwo nam już właśnie przy ostatnim 

zgłoszeniu tutaj na 15 Pułku Wilków już wytykało dlaczego to pas jest 

czterometrowy a nie 5 m tutaj i teraz powinna być droga w osiedlu 5,5 m 

jezdnia tak a 4,4 mamy jak ulicę Witkiewicza. 

- Brak dalszej dyskusji. 

Ad. pkt. 12. (Przyjęcie wniosków do protokołu nr XLVIII/2023 z 

sesji Rady Gminy); 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że nie 

wpłynęły do Biura Rady Gminny wnioski, bądź uwagi co do treści protokołu 

nr XLVIII /2023 z sesji Rady Gminy w Dobroniu. 

Ad. pkt. 13. (Zamknięcie sesji): 
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- Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
Gminy w Dobroniu J. Szerffel dziękując wszystkim za udział w sesji, zamknął 

obrady XLIX/2023 sesji Rady Gminy w Dobroniu. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

      Protokołowała:                                               Przewodniczyła:                                                                   

 Inspektor ds. ogólnych                        Przewodniczący Rady Gminy w 

                                                                                Dobroniu 

  

  Gabryela Kluch                            Janusz Szerffel  
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